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      Dugo vas nisam video. Mnogi od vas ovde prisutnih, velik deo, me nikad nije lično sreo. Ipak 

dobro se kultivišete, i mogu reći da nijedan pravi kultivator nije ostavljen. Isto je da li me lično 

vidite ili ne. Ako se budete držali ovog puta kultivacije, nećete imati drugačiji tretman. (Aplauz)  

 

Većina vas ovde prisutnih ste asistenti, koi su dali velik doprinos Dafi. Vama se čini da su 

stvari koje radite nešto sasvim jednostavno i da ne naliče poslu supervizora u običnom društvu, 

za koji se dobija plata. Vi radite stvari isključivo usled svog entuzijazma i svog razumevanja 

Dafe. Te stvari izgledaju jednostavne i ne čini se da tu nema ničeg što bi izazvalo zemljotres. 

Ipak vam mogu reći da stvari koje izgledaju zemaljske na ovoj običnoj ljudskoj strani mogu biti 

sasvim dramatične u domenu vaše kultivacije—domenu koji ne vidite. (Aplauz) Drugim rečima, 

svoj posao za Dafu ne treba da posmatrate kao nešto tako jednostavno. Pošto radite taj posao, 

treba dobro da ga radite. Bića s visokih nivoa mi često kažu da misle da to što ste ovde u stanju 

da doprinesete Dafi postavlja odlične temelje za vaš budući život u neverovatno dugom vremenu 

istorijskog perioda koji će uslediti. Drugim rečima, oni vam zavide jer nemaju priliku da rade te 

stvari. Kad bi svi došli, Zemlja ih sve ne bi mogla držati. Znači da ovaj posao nije tako običan. 

Trenutno nema tako puno stvari koje će izgledati mnogo naročito, tj. koje će otići predaleko od 

običnih ljudi u običnom ljudskom društvu. Stvari samo izgledaju ovozemaljski. U našoj praksi 

kultivacije obično nema puno dramatičnih stvari i mi čeličimo svoj šinšing u različitim vrstama 

problema koji se manifestuju među običnim ljudima. 

  

Zapravo, mnogi od naših starijih učenika u Čangčunu znaju da uopšte nije bilo lako kad smo 

svojevremeno počeli da predajemo ovaj Fa i vežbe. U ranim danima, prošli smo kroz težak 

period testova i teškoća pre nego što smo proširili ovaj Fa nadaleko i predstavili ga većem broju 

ljudi. U početku naš posao uopšte nije bio lak. Ipak smo uspeli. I upravo ovde u našem Čangčunu 

smo preduzeli prvi korak predstavljanja ovog Fa javnosti. Ono što sam tada predavao nije bilo 

tako duboko kao ovo što danas predajem. Predavao sam samo stvari prelaznog perioda, koje idu 

od čigonga prema pravom Fa. Kasnije samo postepeno uistinu razotkrivao ovaj Fa i dopustio da 

više ljudi sazna za njega. To je rađeno vrlo sistematično, ali nije ličilo na ono kako se planira i 

priređuju stvari u ljudskom društvu. Nismo sledili administrativne i upravljačke metode koji se 

koriste u običnom društvu, niti smo sledili bilo kakvu drugu formu. Čini se kao da je sve došlo 
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sasvim spontano. Ipak je priređeno od jednostavnog do dubokog, jer prenošenje ovako ogromnog 

Fa je ozbiljna stvar. 

 

Mnogi od vas u publici ste veterani među učenicima. Neka svi razmisle, od vremena kad je 

ovaj Fa na početku predavan do danas, vi ste u tom dugom periodu vremena razvili duboko 

razumevanje Fa. I puno je ljudi iz svih delova društva koji se kultivišu. Što je osoba 

obrazovanija, brže razumeva Fa. Ova pojava se ne sreće u običnim čigong praksama. Zašto ne? 

Jer naš Fa je pravi, ispravni Fa. Nakon dugog perioda kultivacije, vi ste shvatili da ovaj Fa 

nikako nije neka teorija društva običnih ljudi. Čak i ako prekopate po svom ljudskom znanju—

istočnjačkom i zapadnjačkom, drevnom i savremenom—ovo nećete naći. Ali da bismo vam na 

najbolji način omogućili da ga razumete, mi smo ga takođe povezali sa načinom razmišljanja i 

konceptima modernih ljudi. Jer svi imaju uvrežen skup predstava oformljenih nakon dugog 

boravka u društvu; ovo je u vezi s poslom i profesijom osobe. Na primer, neki ljudi su naučnici, 

neki su u armiji, neka rade u sferi politike, neki u biznisu itd. Svi su oformili skup fiksnih 

predstava, bilo po pitanju svojih sopstvenih postignuća ili svog pogleda na svet. Vi mislite da 

istina treba da bude ovakva, dok neko drugi misli da treba da bude onakva. Svako ima sopstveni 

skup uvreženih predstava. 

 

Mnoge od vas su kočile te uvrežene predstave svojevremeno kad ste dobili Fa, pa ste prošli 

kroz proces postepenog razumevanja. Naravno, oni ljudi koji su počeli da uče Fa u kasnijoj fazi 

su brže napredovali i izgleda da nisu naišli na puno prepreka u razumevanju Fa. Od samog 

početka, pa do pre godinu ili dve, mnoge od vas su blokirale vaše postnatalno stečene predstave 

kad je trebalo dobiti Fa. Neki ljudi su koristili empirijsku nauku da procene Fa; drugi su koristili 

dijalektički materijalizam da ocene Fa i odrede da li se slaže s materijalističkom dijalektikom; a 

neki ljudi su koristili stanovišta koja su oformili u poslovnom svetu da ocene ovaj Fa. Drugim 

rečima, ljudi različitih društvenih pozadina imaju svoje sopstvene prepreke. Da bi prošli ove 

prepreke, dok predajem ovaj Fa, ja se trudim da budem sinhronizovan s konceptima modernih 

ljudi i njihovim načinima razmišljanja. Istovremeno dok predajem Fa, ja uklanjam sve faktore 

koji vas sprečavaju da dobijete Fa. Kao što znate, kad mnogi ljudi prvi put pročitaju moje knjige, 

oni misle da ja govorim o nauci. To zapravo nije slučaj. Mi koristimo postojeći način 

razmišljanja čoveka da razbijemo i uklonimo vaše predstave i omogućimo vam da shvatite. Puno 
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toga sam uradio tim povodom. Ja sam to tako priredio, sagledavši sadašnju situaciju čovečanstva. 

Cilj je bio da vam se omogući da imate koristi i dobijete Fa dok ja predajem Fa, a da vaše 

predstave nemaju uticaja. Kao rezultat tokom ovih nekoliko godina predavanja Fa, omogućeno je 

da sve više i više ljudi dobija Fa.  

 

Asistenti i stariji učenici u publici: obavili ste puno poslova za koje ne shvatate da su 

izuzetni, sasvim izuzetni. U društvu običnih ljudi, oni izgledaju sasvim obični. Ovaj Fa je 

iznesen javnosti da bi se omogućilo da ga shvati više ljudi, ljudi iz svih delova društva. Kad ga 

niko ne bi učio i niko se ne bi kultivisao, to ničemu ne bi služilo. Ali naš Fa je razotkrio istinu 

univerzuma, nešto o čemu se nije govorilo od nastanka neba i zemlje. Ovaj pristup koji smo 

usvojili u predavanju Fa koristi rezon i koncepte koji ljudi mogu da shvate, s ciljem da probiju 

njihove barijere i omogući im da zaista shvate principe univerzuma. Zato kad sam svojevremeno 

izneo ovaj Fa u javnosti, ja sam znao da neće biti nikakvih problema da ga ljudi uče. A to da li će 

ljudi zaista moći da sprovedu kultivaciju u praksi uključuje jedno pitanje: možemo li obezbediti 

pravu sredinu za pravu kultivaciju, koja će omogućiti učenicima da neprekidno napreduju tokom 

dobijanja Fa i kultivacije? Ovo je izuzetno važno.  

 

Još juče sam rekao onima koji rukovode asistentskim centrima u Čangčunu: “Vaš najvažniji 

zadatak je da za naše učenike stvorite stabilnu sredinu za kultivaciju u kojoj neće biti 

uznemiravani. To je vaša najveća odgovornost.” Isto važi za vas ovde prisutne: Vaša najveća 

odgovornost je da obezbedite da u vašim asistentskim centrima i vežbalištima nema 

uznemiravanja i da povedete druge u kultivaciji. Naravno, u početku sam ja radio te stvari. Sada 

ih vi radite, jer vi ste deo Dafe. Pored toliko ljudi, meni je nemoguće da svuda idem i lično to 

radim. Kina ima preko 2000 okruga, i svaki okrug i grad ima puno vežbališta. Samom meni s 

ovim fizičkim telom, nemoguće je da ih sve obiđem. Fa se prenosi u javnosti. S Fa kraj sebe, svi 

vi znate šta da radite i svi ste bili zbilja dobri. Mi nemamo nikakvih pravila, ni ograničenja.  

 

Kao što znate u doba kad je Šakjamuni predavao svoju Darmu on je ustanovio preko stotinu 

zapovesti da bi sprečio da njegovi učenici imaju problema u kultivaciji. Namera mu je bila da se 

te zapovesti slede u kultivaciji i izbegnu problemi, obezbeđujući da oni dostignu ispunjenje. Ali 

mi danas nemamo nikakvih pravila, ni ograničenja. A zašto nemamo? Jer ja ne želim da koristim 
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nikakvu spoljnu formu da kontrolišem ljude, jer nema spoljne forme, komande ili drugog 

sredstva koje može promeniti srce čoveka. Sama osoba mora promeniti svoje srce. Ako on sam 

ne želi da se promeni, onda to niko ne može. Zakoni, uredbe i propisi mogu srediti samo ono na 

površini, a ne ono što je u srži. Jer ako srce osobe uopšte nije uzdrmano, promenjeno, ona će i 

dalje raditi stvari u skladu sa svojim sopstvenim predstavama kad je niko ne vidi, to je sigurno. 

Znači da je najbitnije da se menja ljudsko srce i uzdiže moral osobe. To je jedini način da se iz 

temelja promene ljudi, da čovečanstvo ponovo postane dobro i da kultivatori dostignu 

Ispunjenje. Nema drugog načina.  

 

Svi smo zaista naporno radili i puno toga učinili za ovaj poduhvat. Pošto ste vi kultivatori, ja 

vam ne mogu svima onako zahvaliti kako bi to učinio običan čovek. Vi ste svoj [Dafa] posao 

spojili sa svojim unapređenjem; vaš rad je apsolutno neodvojiv od vaše kultivacije. Nevolje, 

razlike u mišljenju, i intenzivni sukobi s kojima se srećete u svom radu su najbolja prilika da 

unapredite svoj šinšing. Vi asistenti ne biste mogli napredovati da vam nisu date ove prilike. Ja 

mislim da kad bi se svi dobro slagali s vama i radili sve što im kažete, vi biste ih u neznanju 

mogli odvesti krivim putem, zar ne? Naravno, niko od nas ne bi učinio tako nešto. Vi ćete 

unaprediti sebe u procesu svoje kultivacije i rada. Drugim rečima, vi treba da spojite vaš rad s 

kultivacijom. Neću vam iskazati zahvalnost, jer vi ste moji učenici. Nijedan učitelj ne bi se 

zahvaljivao svojim učenicima, pa ni ja to neću. (Aplauz) 

 

Vrlo mi je drago što vas sve vidim. Sretao sam se na mahove s nekim učenicima i vidim 

velike promene na vama. Čak i oni koji kratko vežbaju, puno su se promenili. Neki od vas su 

pretrpeli prilično značajne promene. Za čas je prošlo više od godinu dana. Kad se setim svog 

poslednjeg predavanja Fa u Čangčunu, prošlo je nekoliko godina od našeg susreta. Sad kad sam 

se vratio u svoj rodni grad, zbilja sam želeo da vas vidim sve. Uvek smo o nečem morali da 

brinemo: jednom kad se negde pojavim, puno, puno praktikanata dođe na to mesto. To na više 

načina vrši pritisak na društvo, pogotovu što tako puno ljudi uči našu Dafu—ukupan broj dostiže 

100 miliona, ako ubrojimo one u Kini i inostranstvu. Povrh toga, jednom kad ljudi spoznaju 

Dafu, oni postanu čvrsti u učenju Fa. To nije kao u nekim drugim praksama, gde ljudi jedan dan 

vežbaju, a sutradan prestanu.  
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Naša praksa je drugačija. Mi smo odgovorni prema onima koji nam se pridruže i 

omogućujemo vam da vežbate kultivaciju, popravljate se, uzdignete natrag, i dostignete 

Ispunjenje. I vi to možete da vidite. Takođe, mi smo odgovorni prema društvu, i naše ponašanje 

je ispravno u svim okolnostima. [Naša praksa] je dobra za društvo, pojedince, pa čak i za vaše 

domaćinstvo i svaku drugu sredinu u kojoj živite. Nema potrebe da puno govorim o tome - svi to 

znate. Zato je ovaj Fa imao tako ogromno dejstvo na društvo, zato je njegovo dejstvo bilo tako 

snažno i zato toliko puno ljudi dolazi da uči. Ako se pojavim na nekom mestu, mnogi će doći i to 

će stvoriti razne pritiske. Neki učenici su me pitali: “Učitelju, možete li doći u naš grad?” Teško 

mi je da im dam odgovor. Ako prihvatim njihov poziv, onda ću morati da odem tamo, pa mi je 

teško da nešto kažem. Ako pristanem da odem, pa, lokalni praktikanti će pustiti glas, i puno ljudi 

će se skupiti još pre nego što stignem. To je vrlo verovatno. A onda, kad je puno ljudi, neke 

službe u vladi koje nas ne poznaju dobro i ne razumeju nas verovatno će nam praviti smetnje. To 

bi omelo sredinu za kultivaciju naših učenika, a ja to ne želim. 

 

Pored toga, [ovde sam došao] danas iz dva razloga. Prvo, nismo se videli preko godinu dana, 

a ovo je moj rodni grad, pa hajde da napravimo izuzetak. Pored toga, susrećem se samo s 

asistentima. Mogu se sresti samo sa asistentima jer nema mesta dovoljno velikog da se sretnem 

sa [svim] našim učenicima. U Čangčunu još ne postoji mesto dovoljno veliko da primi desetine 

hiljada ljudi, pa samo ovako možemo. Drugo, činjenica da živim uglavnom izvan Kine verovatno 

je sprečila nevolju. To su ta dva razloga. Ali gde god se nalazio, ja znam vaše stanje u 

kultivaciji—znam to za svakog ponaosob među vama. Brinuću o vama dok god budete učili Fa i 

kultivisali se. 

 

Nije problem čak ni ako ste kupili piratske primerke knjiga, i to je sigurno. Sama po sebi, 

knjiga s crnom bojom na belom papiru nema nikakvog efekta. Bez obzira je li Džuan Falun ili 

bilo koja od drugih naših knjiga, ono što je zbilja na delu su unutrašnje značenje i pravi suštinski 

razlozi u pozadini reči. Toga nema u drugim knjigama. Nije važno imate li ručni prepis knjige ili 

piratski primerak: Knjiga će prirodno imati svoja unutrašnja značenja dok god učite Fa i 

kultivišete se. Buda Fa je neizmeran, i njegova moć koja se manifestuje je jednostavno ogromna. 

Ovo je drugačije od koncepta vremena i dimenzija običnih ljudi—potpuno je drugačije. Ali ipak 

nemojte kupovati piratske primerke sa izmenjenim slogom. A ako nađete tako nešto, treba da 
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pomognete relevantnoj službi u vlasti da to ispita i pronađe izvor. U redu je ako su štampane s 

fotokopija originalnog sloga, jer u tom slučaju neće biti grešaka u sadržaju. 

 

Danas sam pre svega hteo da vas vidim. Isto tako, mnogo ljudi želi da vidi mene, pa ću danas 

sesti na malo veću visinu. (Aplauz) Sad kad sam ovde, iskoristiću priliku da govorim o nekoliko 

stvari. Nije nam lako da se sretnemo. Ako bilo ko od vas u publici oseća potrebu da postavi bilo 

kakvo pitanje, možete ga napisati na parčetu hartije i proslediti mi, a ja ću odgovoriti. Ali budite 

koncizni. Nema potrebe da pravite uvod rečima kao što su: “O, Učitelju, tako mi nedostajete,” ili 

“Ova Dafa je tako sjajna.” Nema potrebe za tim. Samo napišite svoja pitanja i dajte suštinu. Tako 

ću brzo moći da ih pročitam i neću gubiti vreme odgovarajući na vaša pitanja. 

 

Počeću pominjući dve teme. Ranije sam u raznim prilikama govorio o nekim stvarima. A one 

su izraženije u nekim konkretnim područjima ili u nekoliko konkretnih sredina, pa [govoriti 

ponovo o njima] je isto što i ponoviti ono što je ranije rečeno. Ali mogu vam ponovo detaljno 

objasniti.  

 

Prvo je to zašto naša Dafa ne sledi jezičke konvencije. Ovo je postala snažna prepreka za 

intelektualce i one vrlo obrazovane, posebno ako se bave pisanjem, ili književnošću, ili studiraju 

kineski jezik, itd., znači ljudima iz tih disciplina. Zašto ne možemo da sledimo konvencije 

običnog ljudskog jezika predajući Fa? Kao što znate, značenje standardizovanog izraza je 

predefinisano: “Ova reč znači upravo XYZ.” Osim toga, standardizovani jezik je ograničen i ne 

može da opiše ogromni Fa. U ovom ogromnom kosmosu, Zemlja čovečanstva nije čak ni zrno 

prašine unutar jednog zrna prašine, unutar još jednog zrna prašine. Toliko je sićušna. Kako bi 

ikako mogla držati ovako ogroman Fa? Kako Fa kosmosa može biti ograničen konvencijama 

ljudskog jezika? Kako se može uklopiti u konvencije ljudskog jezika? Apsolutno nema načina.  

 

Naš Fa samo koristi ljudski jezik. Što se tiče toga kako se ovaj jezik koristi da se predaje 

Dafa, on je dovoljno dobar dok god vam omogućava da razumete—to je njegova svrha. Zato se 

jezik koji mi koristimo ne uklapa u pravopisna pravila. Da bih danas predavao ovaj Fa, ja u svom 

umu nemam sadržano ništa što su oformile ustaljene predstave.  
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Drugo pitanje o kom bih želeo da govorim je zašto u našoj Dafi postoje izrazi iz Taoa. 

Nekolicina ljudi verskog opredeljenja nas napada rečima: “On meša stvari iz Tao-škole i Buda 

škole. A onda priča o nauci.” Zapravo, kako bi oni mogli znati da bilo da je u pitanju nauka, 

taoistički sistem ili budistički sistem, sve to je samo malen delić malenog delića na najnižem 

nivou ove Dafe? Pošto ja predajem Fa savremenim ljudima, naravno da u svojim predavanjima 

moram pripojiti konvencije savremenih ljudi. Ne biste mogli razumeti kad bih koristio nebeski 

jezik i izraze, ili ako bismo izmislili puno novih izraza. Tako, znači, moram predavati Fa.  

 

Ali zašto ima izraza iz Tao sistema? Zapravo, ja sam u nekoliko prilika pričao o tome. Naša 

Dafa daleko prevazilazi domen budističkog sistema. Ja predajem Fa kosmosa, a buda-sistem je 

osnova. Koliko god ova Dafa bila ogromna, ja nisam unutar nje, dok ste svi vi bića unutar nje. 

Drugim rečima, Fa je stvorio sva bića, kao i sredinu za vaše postojanje i oblike vašeg postojanja. 

Pa unutar raspona ove Dafe—što znači, unutar svog kosmosa—naravno da buda sistem nije 

jedini sistem. Naravno da postoje bude i taoi, i postoje razne vrste bogova za koje još ne znate, 

svakakvih vrsta bogova. 

 

Kosmos je tako ogroman i Fa koji predajem je tako ogroman, pa naravno da su Tao sistem i 

stvari bogova deo njega. Vi zapravo niste shvatili da su uključene i stvari iz zapadnih religija. 

[One su uključene] jer ljudi kojima se ja danas bavim nisu samo Kinezi, samo jedna nacija, već 

puno, puno nacija. Ja moram da dovedem svu izopačenu materiju  i živote do standarda njihovog 

najiskonskijeg, najoriginalnijeg i najboljeg stanja. Zato ja to radim na ovakav način. Drugim 

rečima, iako predajem Buda Fa, ja zapravo predajem Fa kosmosa iz perspektive bude. Pošto sam 

sebi stvorio izgled bude, nije pogrešno da ga zovem Buda Fa.  

 

Moram biti odgovoran prema vama. Ne mogu vas sve odvesti u Falun raj buda-sistema, ili u 

rajeve drugih buda. Svi vi isto mislite: “Učitelju, ja želim da odem samo u vaš raj.” Nije 

pogrešno što tako mislite. Ali ja vam mogu reći da ja gledam samo na vaše srce. Ako koristite 

koncepte običnih ljudi dok razmišljate o bogovima ili ako koristite načine razmišljanja običnih 

ljudi da shvatite bogove, nikada nećete proniknuti u stvari. Kad biste danas imali razmišljanje 

bogova, svi vaši koncepti bi se promenili. Ako ste u prošlosti imali svoje sopstvene rajeve, ako 

ste ovde došli s različitih nivoa da dobijete ovaj Fa, ako ste bili taoi i bogovi, onda treba da se 
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vratite na svoja prvobitna mesta. Ja vam često kažem da vi nemate predstavu ko ste bili ili šta ste 

bili u prošlosti. Treba samo da se fokusirate na svoju kultivaciju i saobrazite se s ovom Dafom. 

Drugim rečima, bez obzira ko ste bili ⎯ buda, tao ili bog ⎯treba da se saobrazite s ovom Dafom 

kosmosa pre nego što se možete vratiti. Ja vas uveravam da ćete biti potpuno zadovoljni onim što 

vas čeka u budućnosti. Ne samo da ćete biti savršeno zadovoljni, već će ono što ćete dobiti biti 

više nego što možete zamisliti. Ja ću vam dati bolju sredinu, onu koja je još bolja od originalne. 

Te stvari prevazilaze vašu maštu. (Aplauz) Stvari koje sam izrekao treba da objasne zašto 

koristimo izraze iz drugih religija—ovo je razlog. 

 

Sad što se tiče religije, ja mislim da je to ljudski koncept i da su ga ljudi tako nazvali. 

Koncept religije je vrlo neodređen, i nema određenu definiciju. Kad je Šakjamuni predavao svoj 

Fa, on nije rekao da je to religija. Niti je Isus rekao da je hrišćanstvo njegova ili Sveta Marija da 

je katoličanstvo njena. Zapravo, oni su imali sopstvene načine kako su sebe nazivali i svojim 

nazivima su nazivali svoje učenike, ali to apsolutno nisu koncepti koje su ljudi koristili. Bogovi 

ne priznaju religije. Zato danas mnogi religiozni ljudi ne mogu uspeti u kultivaciji u njihovim 

religijama. Zapravo, oni možda ne žele istinski da se kultivišu i samo osećaju da je [religija] 

dobra. Ono što oni štite su njihove religije, a ne bude. Bude gledaju samo srce čoveka, kao što 

bogovi gledaju samo srce čoveka. Ako se ne možete istinski kultivisati u religiji, onda to ništa ne 

vredi. Najviše što možemo reći je da ste se preobratili u religiji, ili da ste postali sveštenik ili 

časna sestra, ali to ne znači da ste učenik Bude. Buda gleda samo srce osobe. Postati sveštenik ili 

časna sestra je samo forma kroz koju iskazujete svoje poštovanje prema Budi. Samo 

fundamentalnim transformisanjem sebe možeš postati pravi sledbenik Bude. Ako u srcu ne 

postaneš sveštenik ili časna sestra, ili ako se tvoje srce ne preobrati u religiji, onda nema svrhe. 

Naravno, možda ćete reći: “Ali moje srce je zbilja pobožno …” Ono prema čemu si pobožan su 

religija i tvoje formalnosti ispunjene namerom, a ne kultivacija. Time se ništa neće postići. 

 

U vezi ovog pitanja, ono što ja pre svega kažem je da je ovaj Fa toliko ogroman da obuhvata 

sve načine kultivacije i sva bića u kosmosu. Broj taoističkih izraza koje pominjem zapravo je 

vrlo mali. Na Zemlje nije prenošeno puno ispravnih religija, pa mogu da govorim samo o ovih 

nekoliko. Zapravo, u kosmosu postoji puno, puno načina kultivacije, mada u ljudskom društvu 

postoji samo nekoliko. 
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Pošto sam samo hteo da se sretnem s vama, nisam planirao da više pričam. Što se tiče stvari 

vezanih za kultivaciju, nebitno je da li me vidite ili ne: vi svejedno možete da se kultivišete—to 

nije problem. Ali vi biste uvek da me vidite, pa sam iskoristio ovu priliku da se sretnem s vama. 

Ništa više nisam pripremio za priču. Čini mi se da nam nije lako da se sretnemo. Kao šta sam 

ranije rekao, možete mi proslediti pitanja na komadu papiru. Sad možete početi sa slanjem 

pitanja. Odgovoriću na ona na koja treba odgovoriti. 

 

Pitanje: Povodom dva članka “Iščupati iz korena” i “Za koga postojite,” na našem 

vežbalištu postoje dva različita tumačenja. Jedno je da je u redu preduzeti akciju da bi se 

zaštitila Dafa; drugo je da treba da se fokusiramo na kultivaciju, jer uzdizanje u kultivaciji je 

krajnji čin zaštite Fa. 

 

Učitelj: Da vam kažem sledeće. Kad sam napisao ta dva članka, neki ljudi su bili u stanju da 

ih čitaju umom kultivatora, dok su ih neki čitali umom običnog čoveka. Neki ljudi su loše 

postupili, ali to nisu hteli da priznaju. Čak i kad su pročitali to što sam napisao, oni to i dalje nisu 

hteli da priznaju i pokušavali su da upotrebe razmišljanje običnih ljudi1 da se odbrane. Takođe 

imamo učenike koji tragaju za nekim mojim rečima iz Fa, ne bi li im to pomoglo da imaju 

argumente kad su u sporu s drugima. Svi vi vadite Dafu iz konteksta upotrebom običnog 

ljudskog razmišljanja. Vi niste pokušali da shvatite Fa iz perspektive Fa. Kad biste promenili 

ugao gledanja, ne biste se tako ponašali. Svaki problem s kojim se sretnete ima veze s vašim 

mislima. Članak “Iščupati iz korena” je napisan zbog incidenta u Pekingu. Mnogi od vas 

verovatno znaju za to. Ne bih da pričam o samom incidentu.  

 

Pitanje: Pošto je Šakjamuni došao iz šestog sloja univerzuma, zašto nije mogao da vidi 

granicu malog univerzuma?  

 

Učitelj: To nije nešto što možete shvatiti logikom običnih ljudi. Zapravo, Šakjamuni nije 

došao samo sa šestog sloja univerzuma, već je došao iz izuzetno visokog domena. Nije mu bilo 

                                                             
1 Primedba prevodioca: kineski izraz  ovde (i na nekim drugim mestima), šin, takođe se može prevesti kao 
“vezanosti,” “misli,” “namere,” “osećanja,” itd.   
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moguće doći u ljudski svet sa stvarima na tako visokom nivou. A pošto su ljudi u to doba mogli 

shvatiti samo ograničene principe Fa, Šakjamuni je prenosio Arhat Fa. Ono što je danas preostalo 

nije ništa više od toga. Ali u to doba on je predavao puno Fa principa na visokim nivoima, mada 

nijedan od njih nije prenesen. Tokom više od 40 godina predavanja Fa on je predavao Fa unutar 

“Četiri velika.” Ove stvari nemaju nikakve veze s vašom kultivacijom. Da vam kažem, nemojte 

obraćati pažnju na to ko je osoba i odakle dolazi. I neki od vas u publici došli ste sa vrlo visokih 

nivoa, ali ništa ne možete da vidite, čak ni stvari izvan ljudi. Za kultivatore, kao i za pojedince 

koji predaju Fa, mora biti tako i moraju postojati ograničenja da bi oni mogli ostati na ovoj 

Zemlji. Da vam kažem, kad moj um ne bi sadržao nikakve misli običnih ljudi, ni ja ne bih mogao 

ostati ovde. Pre nego što sam započeo ovaj poduhvat ja sam sklopio ljudski um da bih mogao 

ostati među ljudima i ovako vam predavati Fa. Mnoge stvari su izvan vašeg razumevanja.  

 

Pitanje: Da li govorna mana utiče na rad asistenta? 

 

Učitelj: Govorna mana može biti krupna ili sitna. Ako pomalo mucaš ili ako ti jezik ima 

manji hendikep, ili čak ako je tvoja sposobnost da se izraziš malo slabija, ništa od toga neće 

uticati na tvoj rad. Ali danas, dok sve više i više ljudi dolazi da uči Dafu, društveni status onih u 

društvu s kojima dolazimo u kontakt je sve viši i viši. Onda po mom mišljenju ne bi bilo dobro 

kad bismo svi bili previše brbljivi. A to bi zbilja uticalo na ljude s višim obrazovanjem kad 

počnu da uče Fa. Pa ako asistent ima govornu manu, predložio bih da nađe nekog ko ima duboko 

razumevanje Fa i ko je učeniji (mada učenost nije isto što i duboko razumevanje Fa) da mu 

pomogne. Ta osoba treba da ima razumevanje Fa na visokom nivou i trebalo bi da barem neko 

vreme pre toga uči Fa; i treba da je prošla neke testove i da se ne koleba. Takvu osobu možeš 

zamoliti da ti bude pomagač ili možete zameniti mesta, jer nisi ti asistent samo da bi obavljao taj 

posao već to služi za kultivaciju. Ako neko kaže da treba da bude asistent i da niko ne može da 

ga ukloni s te pozicije, onda mislim da tu vezanost pre ili kasnije treba ukloniti. To će se na kraju 

desiti. Zapamti da ovde nisi došao da bi bio asistent. Došao si da bi se kultivisao. Mislim da mala 

govorna mana nije problem.  

 

Pitanje: Kad se budemo vratili kroz kultivaciju, hoćemo li moći da dospemo dalje od naših 

prvobitnih nivoa? 
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Učitelj: Opet mislite ljudskim umom o božanskim stvarima. U budućnosti kad postaneš 

svega svestan, biće te sramota zbog ovog pitanja. Ne brini za te stvari. Dafa je za vas stvorila 

najbolje od svega. Samo se usredsredite na kultivaciju. Zapravo, više je vas koji brinete o 

odlasku kući, umesto da se brinete što ste daleko od kuće. Za bogove, te stvari su potpuno 

drugačije od vaših koncepata. Nije onako kako vi mislite.  

 

Pitanje: Pored Falun raja, koliko još ima rajeva na višim nivoima? 

 

Učitelj: Tvoje misli treba da se usmere na kultivaciju! Mogu vam reći da ih je previše da se 

mogu izbrojati. Možete li izbrojati ukupan broj molekula u vašem telu? Sva tela unutar Tri 

domena zovu se “ljudska tela.” Ljudsko telo je sačinjeno od mikroskopskih čestica koje 

sačinjavaju ravan krupnijih čestica, a onda krupnija ravan čestica oformljuje još jednu ravan još 

krupnijih čestica. “Ljudsko telo” je uopšteni izraz koji se koristi unutar Tri domena. Vi čak ne 

znate koliko čestica postoji samo u Tri domena! Nebrojeno. Bez obzira koji nivo budete dostigli 

u kultivaciji, niko od vas u publici nikada neće znati koliko rajeva postoji u kosmosu. Ovo je 

apsolutno tačno. 

 

Pitanje: Vežbam nekoliko godina. Često zaspim za vreme meditacije. To mi je uvek smetalo. 

 

Učitelj: Svi znate za podnošenje teškoća. A niste shvatili da je vaša pospanost takođe demon 

koji vas muči i sprečava da se kultivišete! Nije li to ono kad vaša snaga volje treba da preuzme 

kontrolu? Ne verujem da ćeš zaspati ako ti oči ostanu otvorene! Otvori oči za vreme vežbi ako ne 

možeš da se savladaš. Moraš preći ovu prepreku.  

 

Pitanje: Ako dete odbija da sluša dok ga disciplinujemo i nastavi da bude tvrdoglavo, je li u 

redu dopustiti mu da bude po njegovom? 

 

Učitelj: Ne baš. Roditelji čine zločin kad ugađaju svojoj deci. Ne možete reći da stepen 

izopačenosti do kog je ljudskog društvo potonulo nema ništa s vama, generaciju za generacijom. 

Moram vam reći da treba da disciplinujete svoju decu. Primećujem da je društvo u SAD toliko  
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sputano sopstvenim zakonima da ljudi ne smeju da disciplinuju svoju decu; disciplinovati decu 

skoro da je protivzakonito. Deci se zato povlađuje i ona postaju razmažena. Ta deca ne znaju ni 

najosnovnije stvari o ljudskom ponašanju, a kamo li manire. Kakva se to ljudska rulja oblikuje za 

budućnost?! Ali dajte ovo da vam kažem: Kina ima takvu tradiciju u kojoj morate disciplinovati i 

obrazovati svoju decu. Ne smete im povlađivati. Možete ih lupiti po guzi i grditi. Mi kažemo da 

kultivatori ne treba da se ljute, ali možete disciplinovati decu. Ako si dobro raspoložen i lupiš ga 

po guzi s osmehom, njega će to ipak zaboleti. Svrha je da se dete nauči lekciji, da mu se kaže da 

ne radi loše stvari. Nije pogrešno vaspitavati decu. Možete naprosto ovako misliti: “Ja to ne 

radim zato što sam vezan za moje sopstvene stvari; to je dobro delo za društvo i buduće 

čovečanstvo.” Ali ako si previše vezan, otići ćeš u drugu krajnost. Kažem da nije problem 

disciplinovati decu, ali to treba raditi razumno.  

 

Pitanje: Postojimo li mi zarad istine Buda Fa? 

 

Učitelj: Predmet ovog pitanja je vrlo jezgrovit. Tokom kultivacije, misli koje neki ljudi 

imaju su korektne. Da budemo precizni, Buda Fa je stvorio životnu sredinu za živa bića i dao je 

život ljudskim bićima. Takav je odnos. Živa bića mogu da postoje samo radi načina življenja u 

njihovim domenima. Ako si Veliko prosvetljeno biće sposobno da vodi računa o mnogim 

stvarima ispod tvog nivoa, onda možda postojiš za veći broj bića. Takav je odnos.  

 

Pitanje: Čim počnem da čitam Džuan Falun postanem pospan … 

 

Učitelj: Ako je ovo pitanje postavio neki od naših asistenata, onda mislim da treba da 

prestaneš da služiš kao asistent i dopustiš drugima da na dalje rade taj posao. Bolje je da učiš Fa i 

napreduješ pre nego što opet preuzmeš svoj posao asistenta. Pošto ti se spava čim počneš da čitaš 

Džuan Falun, znači da možda nijednom nisi završio čitanje knjige. Kako možeš obavljati svoj 

asistentski posao? “Asistirati” znači da treba da asistiraš—ali kako ti možeš asistirati drugima? 

Mi ovde prenosimo Fa. Vežbe su pomoćno sredstvo za dostizanje ispunjenja. Koliko god ti 

pokreti bili precizni, u kultivaciji ne možeš uspeti bez Fa. Fa je najvažnija stvar. Pospanost za 

vreme čitanja je isto što i pospanost za vreme meditacije, o čemu sam ranije govorio. 
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Pitanje: Zašto je misaona karma kod nekih ljudi stalno tako jaka? I zašto se uvek vraća posle 

nekog vremena? 

 

Učitelj: To je uobičajena pojava. Da vam kažem, vidim da zbilja dobro napredujete u 

kultivaciji, posebno stariji učenici. Zbilja sam srećan što vas vidim. Ali vi biste mogli imati iste 

probleme, i s vremena na vreme neke loše stvari i dalje bi se mogli javiti u vašim mislima. 

Povremeno vaše misli čak mogu imati grozne stvari, a te loše stvari mogu bivati sve gore i gore. 

Reći ću vam zašto je tako. Tokom vaše kultivacije kao što znate, mi vas transformišemo od 

mikroskopskog nivoa, od nastanka vašeg postojanja. Pa je onaj deo vas koji je transformisan 

dostigao standard i više se ne može zvati ljudskim. Onda taj deo ne može da sledi kad vaš ljudski 

deo nešto radi. Inače bi to bilo kao da bog radi nešto loše i to bi bilo isto što i pad. To se 

apsolutno ne bi moglo dopustiti. Zato se dok se neprekidno kultivišete, razdvaja onaj deo koji je 

asimilovan. Slično godovima drveta, u kultivaciji se širite god po god, prema spoljašnjosti. Kora 

drveta je vaša spoljna površina. Znači da se kultivišete od dela koji je potpuno kultivisan i širite 

ka spolja dok se ne stigne na površinu. Onaj deo koji se do kraja kultivisao je božanski, a deo 

koji se tek treba do kraja kultivisati je ljudski.  

 

Ja krećem od mikroskopskog nivoa vašeg postojanja; to jest ja vas transformišem od 

najunutrašnjijeg dela vašeg bića. Promene na površini su tako prilično beznačajne. Ali da biste se 

kultivisali, morate se obuzdavati sve do kraja. Međutim, dok se na površini ne dese promene u 

vašem umu i dalje će nastajati obične ljudske misli, i na momente će biti vrlo loše. Ali vi ih 

možete potisnuti. Tu je na delu deo vas koji se samo-obuzdava, dok u prošlosti to niste mogli 

potisnuti. Oni postoje na vrlo dubokim nivoima, pa ih ne možete potisnuti. Iako sada nalazite da 

vam u glavi iskaču loše misli, vi ih možete potisnuti i kontrolisati svoje ponašanje i misli u 

kultivaciji. Ovo stanje postoji samo u Dafa kultivaciji.  

 

Da bi se obezbedila mogućnost da se kultivišete bez te smetnje, onaj deo koji je do kraja 

kultivisan mora se odvojiti. Ali da bi se obezbedilo da se možete kultivisati među običnim 

ljudima, stvari na površini će samo sve više i više slabiti. Na primer, recimo da se onaj vaš deo 

koji je potpuno kultivisan sastoji iz stotinu slojeva; tada se samo jedan sloj na površini može 

promeniti. Ovo samo služi da ilustruje poentu da je promena na površini proporcionalno vrlo 
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mala. Cilj je da vam se omogući da se kultivišete među običnim ljudima. Ako bi se sve uklonilo i 

kad ne biste imali ljudskih predstava i misli, više ne biste bili obični ljudi na površini i ne biste se 

mogli kultivisati među običnim ljudima.  

 

Ovo bih voleo da vam kažem: da nemate um običnog čoveka, znali biste šta drugi misle i 

razne stvari bi vas uznemiravale. Postoji motiv iza onog što ljudi promišljaju, kao i iza svakog 

njihovog poteza, svakog izraza i najsuptilnijih radnji. Takođe, neki ljudi imaju zbilja grozne 

misli i razmišljaju kako da prevare druge. Neki ljudi misle o svakakvim rđavim stvarima, kao što 

su lopovluk i blud. Ne bi bilo načina da ostanete na ovom svetu. Toliko je haotično postalo. Mi 

smo usvojili ovu praksu kultivacije koja je najbrža, pa se možete kultivisati ovde. Mi ne 

dopuštamo da se takne vaš deo koji je do kraja kultivisan; mi ga razdvajamo. Dok se neprekidno 

kultivišete, čitate knjigu i konstantno popravljate svoju percepciju i razumevanje, on se 

konstantno širi. Drugim rečima, sve više se približava površini. Kad se transformiše površinski 

sloj, vi ćete se Ispuniti. Zato nemojte da vas plaši to što u svojoj glavi i dalje imate rđave misli. 

Ali pazite, ako mislite: “Sad kad je Učitelj ovo objasnio, razumem. To služi da omogući da se 

kultivišem među običnim ljudima. U redu, neka ih.” Onda je prepuštati im se isto što i ne 

kultivisati se. Tako to ide.  

 

Pitanje: Učitelju, da li biste molim vas objasnili šta su “natprirodne tehnike”? 

 

Učitelj: Natprirodne tehnike se razlikuju od religije do religije i od jednog do drugog oblika 

kultivacije. A na različitim nivoima postoje različite natprirodne tehnike. Uopšteno govoreći, to 

su različiti metodi koji se koriste u procesu kultivacije ili za demonstraciju. Oni su naprosto 

takva vrsta stvari. Oni uključuju isceliteljstvo, potčinjavanje demona, itd. Zašto biste to želeli da 

naučite? Ono što ste već naučili obuhvata sve; samo što vam se ne može razotkriti. Ono što je 

trenutno za vas najvažnije je da se uzdignete i brzo vratite nazad.  

 

Pitanje: Mogu li se Tri domena shvatiti kao domeni bogova, ljudi i duhova? 

 

Učitelj: Govorio sam o Tri domena u raznim prilikama. To smo pokrili i u našim knjigama. 

Tri domena se sastoje od tri glavna dela: Domen žudnje, Domen oblika, i Bezoblični domen. 
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Bićima unutar Tri domena nije dozvoljeno da odu odavde po svojoj volji. Bićima izvan Tri 

domena, ma koliko bila moćna, nije dozvoljeno da uđu po volji. Ovo je mesto gde postoje sve 

supstance koje imaju vezu s ljudima. Naravno, ljudi na svetu, bogovi i duhovi, takođe su u njima. 

Iako su ta bića ovde, to nije onako kako vi mislite. Tri domena su sfera stvorena od nebesa. 

Bićima koja padnu u Tri domena nije dozvoljeno da se vrate na nebo i više ne mogu napustiti Tri 

domena; izuzetak su naravno oni koji se kultivišu. Nije svakom ko se kultiviše dozvoljeno da 

ode. Mnogi kultivatori ne mogu da izađu i mogu samo da ostanu na Zemlji, ili da ostanu na 

raznim nivoima unutar Tri domena. Bićima izvan Tri domena nije dopušteno da uđu po volji. 

Takvo je ovo mesto. To je neobično mesto. Kako ga bogovi vide, to je najprljavije mesto.  

 

Pitanje: Dok uče Fa, neki ljudi uvek imaju osećaj pospanosti. 
 

 

Učitelj: Zaspite dok učite Fa, zaspite dok čitate knjigu, zaspite i dok radite vežbe. Još niste 

izašli ni iz početne faze. Radi se o snazi volje! Kao što znate, tokom vaše kultivacije, neće samo 

svi elementi koji sačinjavaju vašu ljudskost pokušati da vas spreče da izađete izvan ljudskosti, 

već takođe sve što čini ljudsku sredinu neće vam dati da odete. Morate se probiti kroz sve i 

prevazići sve teškoće. Najveća manifestacija je patnja koju za vas stvaraju. Patnja dolazi u 

različitim oblicima, a pospanost je jedna od njih. Oni ljudi koji nisu u stanju da se kultivišu ili 

koji nisu marljivi ne shvataju da je to jedan oblik teškoće. Vi iste sposobni da dobijete Fa ⎯ona 

vam ne dopušta da učite Fa ⎯a vi čak niste svesni da je to teškoća. Osim ako vam srce nije u Fa, 

tj. ako ne želite da se kultivišete, zašto to ne prevazići? Ojačajte svoju snagu volje. Kad bi osoba 

mogla postati Buda samo savladavši pospanost, mislim da bi to bilo previše lako. Kako ćete se 

kultivisati ako ne možete preskočiti ni ovako malu prepreku? 

 

Pitanje: Vreme za kultivaciju je vrlo ograničeno. Ako od sad na dalje budem marljiv, hoću li 

moći da se vratim kući s vama? 

 

Učitelj: Ne brini za to. I ne misli o tome. Dok god preostaje vremena za kultivaciju, treba da 

se kultivišeš marljivo i energično. Što se tiče toga možeš li se vratiti kući, priliku imaš; ako ništa 

drugo, danas ovde sediš i vidiš me uživo, zar ne? I dalje imaš priliku. (Oduševljen aplauz) Imaš 
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šanse dok god ceo ovaj poduhvat ne bude okončan. Iskoristi vreme. Treba da razmišljaš o tome 

kako najbolje da iskoristiš vreme.  

 

Pitanje: Ima li učenika koji će se Ispuniti ne odnoseći svoj benti?  

 

Učitelj: Naravno da ima onih koji se Ispune ne odnoseći svoj benti. Malopre sam rekao da 

neće svi otići u Falun raj. Oni koji idu u Falun raj će odneti svoja tela sa sobom. U ovom 

kosmosu u 99,9% od brojnih načina kultivacije u prošlosti i nebeskih rajeva u različitim 

kosmičkim telima nije bilo potrebe za telom. Ne misle svi da je tako dobro imati telesno telo. 

Mnogi nebeski rajevi vam apsolutno neće dati da sa sobom ponesete telo kad se vraćate tamo. 

Ponevši telo sa sobom vi biste narušili Fa tamo, vi biste narušili Fa na tom nivou, Fa koji ste 

razumeli i u koji ste se prosvetlili unutar Dafe kosmosa. Šakjamunijevo učenje “Zapovesti, 

Koncentracije, Mudrosti,” na primer, je manifestacija koja dolazi iz Dafe kosmosa. To je 

samostalan sistem ⎯Zapovesti, Koncentracija, Mudrost⎯u koji se prosvetlio Šakjamuni. Neće 

svi trebati da ponesu telesno telo sa sobom. Samo oni koji idu u Falun raj treba da ponesu telo sa 

sobom. 

 

Drugo je što neki ljudi kažu da žele da ponesu sa sobom svoje telesno telo. Ovo je ništa više 

do misao običnog čoveka koja iskazuje strah od smrti običnih ljudi: “Zar ne bi bilo divno poneti 

sve sa sobom i ne umreti!” Bez obzira da li ćete poneti svoje telo ili ne, mi ćemo vam omogućiti 

da na kraju vidite da ste dostigli Ispunjenje—jedan veličanstven prizor. (Oduševljen aplauz) Kad 

naša Dafa završi ovaj poduhvat, [toj slavi] neće biti ravna ni jedna religija na svom vrhuncu. Ali 

nemojte se zanositi—morate se kultivisati do Ispunjenja.  

 

Pitanje: Da li je nemogućnost da se sedi u punom lotosu u vezi sa nivoom šinšinga? Može li 

se takva osoba Ispuniti?  

 

Učitelj: Znam da su mnogi ljudi koji nisu mogli sesti ni u polu-lotos na kraju uspeli da sede u 

položaju punog lotosa. Ali ja ne kažem da morate sedeti u punom lotosu čim danas odavde 

izađete. Dok god ste srcem za to, u redu je. A takođe je moguće da neki ljudi imaju više karme u 

ovom smislu, ali ona će sva biti eliminisana i transformisana. Ništa na ovom svetu nije ozbiljnije 
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od kultivacije. Spremni ste da podnesete toliko teškoća da biste zaradili novac, spremni se da 

prođete tolike teškoće zbog drugih stvari—zar ne možete podneti malo teškoća za sopstvenu 

kultivaciju? Ako ti, osoba s telom punim karme želiš da postaneš Buda i dostigneš Ispunjenje 

kroz kultivaciju⎯ima li išta ozbiljnije od toga? S kakvim načinom razmišljanja treba da joj 

pristupite? Nije li to pitanje? Po pitanju sedenja [u punom lotosu] za vreme kultivacije, mi to od 

vas ne zahtevamo od samog početka. Možete postepeno—to nije problem.  

 

Pitanje: Neki učenici kažu da se članak “Iščupati iz korena” odnosi na čupanje naših 

predstava iz korena, a da “Za koga postojite?” kaže da postojimo za Fa. Je li ovo tačno? 

 

Učitelj: Nemojte kopati po značenju reči. Ja želim da shvatite unutrašnja značenja i stvari u 

koje možete proniknuti u kultivaciji. Ne treba da kopate po površinskom značenju reči. Samo 

sam rekao da kad ne bi bilo unutrašnjih značenja u pozadini reči, onda se ova knjiga ne bi 

razlikovala od drugih knjiga koje imaju samo reči ispisane crnom bojom na beloj hartiji. Pošto 

knjiga sadrži Fa, ako ostavite po strani svoje vezanosti i čitate knjigu bez ikakvih predstava, vaše 

razumevanje—bez obzira koliko veliko ili malo—će sigurno biti ispravno. Ako čitate knjigu dok 

se držite bilo kakvih predstava koje ne možete da otpustite, ili dok tražite izgovore ili opravdanja 

da zataškate tamo gde grešite, ako čitate knjigu s takvim načinom razmišljanja, onda ništa nećete 

videti. Ako otpustite vaše konkretne ciljeve čitajući knjigu, sve ćete razumeti. Bez obzira koliko 

puno ili malo razumeli, vaše razumevanje neće skrenuti. Ali ako čitate knjigu s bilo kakvim 

vezanostima koje ne možete da otpustite, onda ništa nećete videti, i moći ćete samo da kopate po 

površinskom značenju reči i raspravljate jedni s drugima. Čitajte mirnog uma; garantujem da ćete 

postati svesni onog što treba da znate. 

 

Stvari koje sam nedavno napisao su nejasno iznete. Namerno sam ih tako izneo. Nisam hteo 

da stvaram veće prepreke u vašoj kultivaciji. Što jasnije objasnim, vi ćete se sresti s većim 

nevoljama i preprekama. Tako su neke stvari predviđene da se prosvetlite u njih. Kad jasno 

objasnim stvari, to neće učiniti vaš put kultivacije glatkim. Dok izazovi koje imate u 

prosvetljavanju se u stvari postaju manji, testovi s kojima se susrećete i koje vam je teško da 

pređete - postaju veći. Nemojte misliti da je dobro čuti više. Fa vam je zapravo ostavljen u svojoj 

celosti. Ono što ostaje da se vidi je s kakvim stanjem uma se kultivišete.  
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Pitanje: Šta da preduzmem da asistentski centar postane sredina za pravu kultivaciju? 

 

Učitelj: Tu nema posebnih pravila. Mi nemamo nikakva pravila ili ograničenja. Ali po 

pitanju asistentskih centara, ponešto od onog što mislim o asistentima, ja sam iskazao u nekim od 

mojih kratkih članaka (koje vi nazivate “svetim pismom”), pa to možete pročitati radi reference. 

Ako želite da unapredite sredinu u svom asistentskom centru tako da dostigne neki izvesni nivo, 

to neće biti moguće ako učenici ne mogu da prate. Ono što oni rade ne možeš ograničiti 

nikakvim pravilima ili ograničenjima. Površinska ograničenja ne mogu promeniti srca ljudi—sve 

to je lažno. Pošto nam se svakodnevno priključuju novi učenici, sveukupan domen vaših 

vežbališta nikad neće doseći božansko stanje. Vaši asistentski centri uvek će biti mesto gde se 

kultivišu ljudi. Ali istovremeno, vi ste drugačiji od ljudi. Ovo je zbog toga što je odvojen onaj 

vaš deo koji je potpuno kultivisan ⎯deo koji je postao bog. Zbog toga je vaš posao zbilja težak, 

a umovi ljudi s kojima se sučeljavate su složeni. Ovo je sigurno. Zato se možete kultivisati. 

Radite stvari u skladu s Fa i najpre tragajte unutar sebe onda kad nastanu problemi, pa onda 

sagledajte uzrok problema. Na taj način mislim da ćete moći dobro da postupite.  

 

Pitanje: Kako da uzdignemo svoje razumevanje od perceptivnog do racionalnog? 

 

Učitelj: Nema forme koja se manifestuje među običnim ljudima za izvesti tako nešto. To nije 

kao kad učiš neku drugu teoriju. Kad uzdigneš svoje razumevanje do racionalnog, shvatićeš da si 

ne znajući došao do tog razumevanja. Ali vrlo brzo će tvoje razumevanje izbledeti. Jer onaj deo 

tebe koji razume dostigao je standard i odvaja se pošto razviješ to razumevanje. Onda, odmah 

posle toga, osećaš da više ne shvataš. Zbog toga često morate učiti Fa, konstantno učiti Fa. Neki 

od vas su u stanju da nauče Fa napamet. Zašto posle nekog vremena zaboravite čak i delove koje 

ste vrlo dobro zapamtili? Jer je onaj deo vas koji je zbilja dobro zapamtio knjigu postao potpuno 

kultivisan i prešao je na drugu stranu. Ono što ostaje je deo koji i dalje ne shvata, pa i dalje treba 

nastaviti učiti Fa.  

 

Pitanje: Da li praktikanti čiji kineski nije dovoljno dobar treba da uče kineski Džuan Falun 

da bi ga popravili? 
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Učitelj: To više nije problem. Sada imamo prevode na različite jezike. Kad bi osoba mogla 

napredovati samo učeći kinesku verziju, onda ne bi bilo potrebe da prevodimo na engleski, 

italijanski, ruski, korejski itd. Drugim rečima, na jednak način možete napredovati i čitanjem ne-

kineskih verzija, i jednako se Ispuniti. I neće biti nikakve razlike ako s istom željom priđete 

tome. Nema razlike. Prevode se samo reči na površini, dok su značenja u pozadini reči ono što je 

važno.  

 

Pitanje: Rešen sam da uspem u kultivaciji. Smatra li se to za vezanost? 

 

Učitelj: Ako si rešen da se kultivišeš do Ispunjenja, to se ne smatra za vezanost. Izronila je 

tvoja izvorna priroda u najboljem izdanju. Ali ako svaki dan misliš o tome: “Želim da dostignem 

Ispunjenje,”  i misliš o njemu šta god radio, onda bih rekao da to jeste vezanost. Dovoljno je ako 

imaš tu želju. Ostaje ti da se baciš na posao i kultivišeš se! Ako ti je um preokupiran mislima o 

Ispunjenju, koliko daleko će to odvesti od stvari koje treba da kultivišeš? Zar to ne bi bila 

vezanost?  

 

Pitanje: Pročitavši vaš članak “Dijalog s vremenom,” neki učenici postali su opsednuti 

vremenom. Kako da gledamo na ovu tendenciju? 

 

Učitelj: Iz upravo postavljenog pitanja, mogu da kažem: da su neki učenici zbilja videli 

figuru nalik božanskoj koja dolazi da ih vodi da se kultivišu, oni bi je uistinu sledili. Nije li to 

opasno? Je li to mali problem? Kažem vam da je sva ogromna materija u kosmičkom telu bog. 

Ljudska vrsta misli da je vreme jedan koncept. Sunce izlazi, noć pada, dan se rađa, sat kuca, 

materija se transformiše, voće brzo truli na toplom vremenu, pirinač se kvari, usevi rastu, 

godišnja doba se smenjuju, i sve izgleda kao izraz vremena. Ljudi misle da je to koncept. Ali 

zapravo, mogu vam reći da pojavu svih tih stvari kontroliše samo Vreme. Ono je bog. Produkti 

Vremena su čak i stvari poput zore, zalaska sunca, i brzine Zemlje u orbiti oko Sunca. Ali vreme 

je izuzetno kompleksno. Različite dimenzije imaju različita vremena. Veća sredina ima vreme 

veće sredine, a u još većim sredinama takođe postoje nezavisna vremena manjih raspona. 
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Drugim rečima, postoje izuzetno složeni faktori. Mi to obično nazivamo prostor-vremenom. 

Koncept vremena menja se u različitim dimenzijama. 

 

Ono što sam rekao o planeti udaljenoj 150.000 svetlosnih godina, kako to današnji naučnici 

veruju, je samo ljudski koncept koji ja koristim da vam nešto objasnim. Zapravo, te stvari koje 

ljudi govore su pogrešne. Različite planete imaju sopstvena polja oko sebe i imaju sopstvena 

vremena. I postoje različite sredine u prostoru između različitih planeta i naše Zemlje. Vreme se 

takođe menja u različitim sredinama. U ovoj dimenziji u kojoj postoje Zemlja i druge vidljive 

planete, ako računate [daljinu] koristeći postojeće mere za vreme, to uopšte neće biti tačno. Idući 

od jedne planete do druge, brzina kojom se putuje ne ostaje konstantna. Različita prostranstva 

imaju različita vremenska polja ili vreme-prostore, kako se to može zvati. Inicijalna brzina 

kojom se putuje je vrlo visoka, “fiju!” Ali je sporije dok se približava Zemlji. Tako to ide. A kad 

uđe u različita vremenska polja, odjednom može postati brzo ili sporo, neprekidno menjajući 

brzinu kretanja. Današnja nauka ne može da pojmi mnogo toga. Vreme kontroliše puno stvari. 

Nije li vreme bog?  

  

 Pitanje: Za vreme grupnog učenja, asistenti i učenici u nekim grupama pričaju o stvarima 

koje se čine irelevantne.  

 

Učitelj: Kad učimo Fa, treba da se fokusiramo na učenje Fa. Nemojte komentarisati sam 

Fa—to bi bilo isto kao da dopuštate da naši učenici definišu Fa. Možete pričati o svojim 

sopstvenim nedostacima iz perspektive Fa. Ili možete reći: “Oh, shvatio sam kakav odnos da 

zauzmem prema nečemu.” To je u redu. Ali moram naglasiti da vas ja ne ohrabrujem da takve 

stvari previše često radite. Ono što bih najviše voleo da vidim je da često čitate Džuan Falun ili 

bilo koju drugu Dafa knjigu, i čitate je od korica do korica. Čitajte knjige i ako neku reč ne 

razumete, neko može objasniti površinsko značenje reči. Što se tiče značenja u pozadini reči, vi 

to ne niste u stanju da objasnite. Svako će imati sopstveno razumevanje. Možete razumeti na 

jedan način, dok bi on mogao razumeti na drugi. A onda ćete možda početi da se svađate. Molim 

vas da pazite da ovako nešto ne radite.  
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Moji napisi obično sadrže mnoga unutrašnja značenja na brojnim, uzvišenim nivoima, i 

imaju širok raspon. Pa ih vi nikako ne možete objasniti. Možete objasniti ono što sami razumete, 

ali drugi se možda neće složiti s tim. Oni mogu objasniti ono što su razumeli na sopstvenim 

nivoima, ali ti se možda nećeš složiti s tim. Svako ima sopstveno razumevanje, i razumevanja se 

razlikuju od osobe do osobe usled razlika u nivoima. Dok god održavaš miran um i čitaš knjigu i 

učiš Fa bez ikakvih predstava, čak i kad osećaš da ne razumeš, garantovano je da tvoje 

razumevanje neće zalutati. Onoliko koliko razumeš i onoliko koliko znaš je zapravo ono kako 

treba da bude. Nerealno je tražiti od novog učenika da shvati sve u Dafi čim počne da vežba.  

 

Pitanje: U vašem članku “Za koga postojite?” da li mislite da mi postojimo za istinu 

kosmosa ili za izvornu prirodu čistote i nevinosti? 

 

Učitelj: Ponovo kopate po rečima. Ja vam govorim da treba da postojite za sebe! (Aplauz) 

Ako ne želite da se kultivišete i Ispunite se, je li bitno za koga postojite? Vaša kultivacija i vaše 

Ispunjenje ⎯ne služi li sve to vašem oslobađanju? Zapravo, ono što sam vam rekao je da biti 

marljiv i ne podleći nikakvim smetnjama tokom kultivacije znači biti odgovoran prema sebi, zar 

ne? Treba da budete odgovorni prema sebi! Nemojte da vas vode ili da živite za one koji vas 

ometaju. To sam mislio.  

 

Pitanje: Dok radimo stojeće vežbe na vežbalištu  uz Učiteljevu muziku za vežbe, neki ljudi 

meditiraju. Je li to u redu? 

 

Učitelj: Mislim da je najbolje da svi zajedno radimo istu vežbu. Pošto vežbate kao grupa, 

najbolje je da svi radite istu vežbu. Ako kažete da biste hteli da meditirate sami zato što ste već 

uradili stojeće vežbe, i to je u redu. Mi nismo toliko striktni da se mora raditi na određeni način. 

Međutim, pošto svi vi zajedno vežbate mislim da je najbolje da svi radite istu vežbu. Videćete da 

što su vaši pokreti sinhronizovaniji, veće je polje i veća je moć i ruke će vam same ići, ploveći. 

 

Pitanje: Kad učimo Fa, ima li isti efekat ako čitamo naglas u odnosu na to kad čitamo u 

sebi? 
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Učitelj: Nema velike razlike. Razlika je samo u tome kako su ljudi navikli. Neki ljudi veruju 

da neće moći da zapamte sadržinu ako naglas čitaju. Drugi kažu da samo ako se naglas čita, oni 

će dobro moći da zapamte. Razlika je samo u onom na šta su navikli. Oba načina bi trebalo da 

budu dobra u zavisnosti od vaše situacije.  

 

Pitanje: Neki ljudi misle da čitati od korice do korice znači da svi zajedno treba čitaju 

naglas. Je li takvo razumevanje ograničeno? 

 

Učitelj: Čitati od korice do korice ne znači čitati naglas. I to ne znači čitati tiho. Niti znači 

čitati u sebi. Možete raditi kako vam je volja, kako god vam odgovara. Kad čitate knjigu možete 

to raditi onako kako vam odgovara. 

 

Pitanje: Jesu li atomi najkrupnije čestice na površini buda-tela? 

 

Učitelj: Koristim ljudske izraze predajući Fa. Jesu li to isti atomi kao naši? Ne. Ono što je 

njemu potrebno nije opipljiva površinska materija bilo koje supstance iz naše dimenzije, već 

ekvivalentna materija u njihovim dimenzijama, koja je moćnija. 

 

Pitanje: Kad osoba umre, odbacuje se sloj najkrupnijih molekula. Jesu li onda tela u drugim 

dimenzijama i dalje sačinjena od molekula, ali ne najkrupnijih?   

 

Učitelj: Pošto ljudska bića prolaze kroz transmigraciju i reinkarnaciju u Tri domena, sva tela 

unutar Tri domena se nazivaju ljudskim telima i svi molekuli unutar Tri domena se nazivaju 

molekulima, jedino što oni imaju različite veličine i tako oformljuju različite dimenzije. Ali to 

nije u potpunosti slučaj. 

 

Pitanje: Gde su bude, tu su i demoni. Važi li to i na ekstremno visokim nivoima? 

 

Učitelj: Na ekstremno visokim nivoima više nema demona. Ali i dalje postoje antiteze 

različitih vrsta života. Ovaj univerzum je tako ogroman, da to prevazilazi vašu maštu. I to nije 

nešto što možeš zamisliti ljudskim umom.  



 23 

 

Pitanje: Da bi se oslobodila zavisti, da li je neophodno da osoba promeni introvertan 

karakter?  

Učitelj: Introvertnost je pitanje ličnosti, dok zavist nema veze s ličnošću. “Ja sam introvertna 

osoba. Ne volim puno da pričam i ne zavidim drugima”—nema li puno takvih ljudi?  

 

Pitanje: Ne organizujemo nikakve aktivnosti da to ne bi uticalo na kultivaciju učenika, 

širenje Fa i učenje Fa. Je li to zbog straha? 

 

Učitelj: Najbolje je ako se svi naši učenici mogu solidno kultivisati. Ali ponekad, grupne 

aktivnosti koje organizujemo, grupne vežbe, ili Fa konferencije, one se priređuju kao deo vaše 

kultivacije. Nije pogrešno ako je osnovni cilj da se zaštiti sredina za kultivaciju, da ne bi trpela 

štetu. Ako je u vama zaista strah, onda to ima veze sa šinšingom.  

 

Pitanje: Hoće li jednoruki čovek imati negativan uticaj na Dafu ako vežba na vežbalištu? 

 

Učitelj: Ne, neće. Ne bi trebalo da bude bitno.  

 

Pitanje: Moje kolege se nadmeću težeći diplomama, i to troši previše vremena. Ne želim da 

težim stručnoj diplomi. 

 

Učitelj: Rekao bih da razmišljaš pomalo ekstremno, jer ja sam vam rekao da se u svojoj 

kultivaciji maksimalno prilagodite običnim ljudima. Da li je to diploma ili vaš napor da nešto 

postignete, pogodno je da bolje shvatite Fa. Takođe vam može koristiti u smislu širenja Fa i 

razumevanja Fa u budućnosti. I to utiče na vaš dalji lični život. Dok god se naša kultivacija ne 

završi, treba maksimalno da se uskladite s običnim ljudima dok se kultivišete—to nije pogrešno 

učiniti. Zapravo, učenje u školi ili studiranje, neće trpeti zbog učenja Fa. Težiti akademskom 

zvanju apsolutno neće uticati na vaše učenje Fa. Zavisi kako balansirate ta dva. Ne bi trebalo biti 

problema. Mnogi od vas ovako postupaju s tim stvarima, i mnogo studenata ovako radi. Zapravo, 

mnogi od naših praktikanata koji imaju napredno znanje, shvataju Fa brzo i relativno su otvoreni, 

jer ja koristim razmišljanje savremenih ljudi dok predajem Fa. Vidim razliku kod ljudi čiji je 
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nivo obrazovanja malo niži. Kad se niko od vas ne bi školovao, ljudi bi rekli da Falun Dafa 

suzbija talenat u društvu običnih ljudi. Vi ne želite da donesete nikakve gubitke našem Fa, zar 

ne? Nemojte tako raditi; ima raznih razloga. Radite onako kako vam ja kažem. Dok god se ne 

Ispunite, radite ono što treba da radite. 

 

Pitanje: Na šta se odnosi mikroskopskija materija koju pominjete u “Dijalogu s vremenom”? 

 

Učitelj: Ono na šta sam mislio je nešto što za sada niste u stanju da znate. Mislio sam na 

različite i veće bogove. Ovaj kosmos je tako ogroman. Nemoguće je objasniti ogromnu materiju 

koristeći ljudske koncepte. Kako govoriti o tome ako se ne može opisati ni pošto se iscrpi sav 

ljudski jezik? Čak i kad se budete kultivisali do Ispunjenja i dalje nećete moći da znate ništa 

iznad svog nivoa. Veličina Stepena dostignuća u koji se prosvetlite odrediće veličinu vaše 

mudrosti. To je ono što ćete dobiti svojom kultivacijom, i to određuje vaš nivo.  

 

Pitanje: Kakva budućnost čeka one ljude koji ne vežbaju Falun Buda Fa, ali koji u dnevnom 

životu imaju dobar šinšing? 

 

Učitelj: Oni će nastaviti da se reinkarniraju na šest puteva reinkarnacije. Da li biste rekli da 

se može desiti bilo šta drugo? Koliko god dobar bio njihov šinšing, to je samo prema 

standardima običnih ljudi, zar ne? Naspram kriterijuma Fa, možda neće biti dobar.  

 

Pitanje: Svojim Trećim okom, ponekad vidim i dobre i loše stvari. Ne mogu da učestvujem u 

grupnim vežbama i učenju. Jako mi smeta što ne mogu da pređem ovu prepreku. 

 

Učitelj: Ne dopusti da utiče na tebe kad vidiš stvari; bilo da su dobre ili loše—to utiče na 

tebe, na kraju krajeva. U redu je videti to što vidiš, ali nemoj misliti o tome i nemoj ga slediti. 

Neka to bude samo kao gledanje filma. Hoće li tada uticati na tvoju praksu? Ne bih rekao. Ako 

će nešto uticati na tvoju praksu, to će biti zato što to deluje na tvoj um dok pokušavaš da 

razlikuješ one dobre da bi ih sledio, i one loše, da ih ne bi sledio, Nije dobro da slediš bilo koga. 

Bez obzira koliko su oni dobri, i dalje ne valja slediti ih. Nijedan od njih te ne može odvesti do 

Ispunjenja. Da vam kažem: na ovom svetu nema boga koji spašava ljude. Dok se ovde širi ovako 
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ogroman Fa, svako ko dođe da smeta će pasti, jer to je isto što i remetiti Dafu kosmosa. Bez 

obzira koliko je neko moćan bog, buda ili tao, on će morati da padne. 

 

Ljudska vrsta je odavno počela da se izopačuje. Ponašanje ljudske rase, nauka ljudske rase, i 

sve što pripada današnjoj ljudskoj rasi nije nešto što ljudi treba da imaju. Da se ovaj Fa ne 

predaje, ljudska bića bi možda odavno nestala. U kosmosu postoje formiranje, stagnacija i 

destrukcija. Vi možda ne prihvatate da postoje katastrofe, ali svi, uključujući i današnje 

naučnike, su sagledali eksploziju brojnih planeta u univerzumu. Zar ne može i Zemlja 

eksplodirati, takođe? Zašto bi samo druge planete eksplodirale? Naravno, tako nešto se apsolutno 

neće desiti našoj Zemlji. Samo objašnjavam taj princip. 

 

Pitanje: U aranžmanskom rasporedu atoma koji oformljuju molekule, kako je rečeno u 

Predavanja u SAD i Predavanje u Sidneju, ima li 200.000 ili 2 miliona atoma? Šta je tačno? 

 

Učitelj: Oba su tačna. Čak i 20 miliona i dalje nije neispravno. Ljudsko mišljenje naginje 

jednodimenzionalnom pogledu na stvari. Postoje brojni slojevi molekula. Pošto moderna nauka 

shvata stvari u opštem smislu, ja koristim izraze moderne nauke dok govorim o tome. Ako želiš 

da utvrdiš neki broj, možeš uzeti 200.000. Ipak to nije tačno. Samo molekuli mogu imati mnoge 

slojeve, i čestice različitih veličina.  

 

Pitanje: Povodom izlaganja i obožavanja statua Buda, neki ljudi kažu da te statue imaju na 

sebi fašen Učitelja, dok drugi kažu da imaju fašen bude te statue. 

 

Učitelj: Upravo sam rekao da nijedan Buda ovde ne spašava ljude. Šta bi te statue mogle 

imati? Viđene su neke statue bude sa fašenom originalnog bude, ali to je izuzetno retko. I to 

samo statue u drevnim hramovima imaju fašen originalnog bude na sebi. U ovom poduhvatu, ja 

sam obavio svoj posao tamo gore, pre nego što sam se vratio da se pobrinem za ovu dimenziju 

ljudske vrste i Tri domena. Rezultat je da oni koji su zarobljeni ovde, dok radim ovo ne mogu 

izaći. Oni koji nisu zarobljeni ovde, nemaju nikakve fašene. Ali oni koji su zarobljeni ovde ne 

mešaju se u stvari, i oni ništa ne rade. Kad vide da ste se dobro kultivisali, možda ne mogu da 

izdrže da vam ne kažu nekoliko reči. Ali oni se apsolutno neće mešati u bilo kakva vaša posla. 
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Pitanje: Neki ljudi kažu da statua Velikog Bude nebeskog oltara ima na sebi fašen Učitelja, 

pa stoga predstavlja Učitelja. 

 

Učitelj: Kad sam prvi put posetio Hong Kong, našao sam da na statui nema bude i da cilj 

osveštenja nije postignut. Međutim, ona jeste imala neke haotične stvari koje su tu boravile, pa 

sam ih počistio. Kad sam očistio statuu, moj fašen ju je preuzeo. To je ono što se desilo. Toliki 

ljudi je obožava—kako se može tolerisati njihovo obožavanje tih haotičnih stvari?! Osim toga, 

statua je u liku bude. Zato sam se ja pobrinuo za nju. 

 

Pitanje: Kad se dostigne Fa-izvan-tri-sveta, da li telo i dalje ima simptome karma-bolesti? 

 

Učitelj: Ne. Ali tela naših kultivatora danas su iznutra u priličnom haosu. Ali ona se sva 

podešavaju. U svakom ispravnom načinu kultivacije, jednom kad osoba ode izvan Tri Domena, 

stanje u kom se ima karma-bolest više se ne pojavljuje u njegovom telu ⎯apsolutno ne. Ali pre 

nego što dostigne svoj Status dostignuća, on će i dalje imati konflikte s drugima i šinšing frikcije 

u društvu običnih ljudi, sve do Ispunjenja.  

 

Pitanje: U incidentu u Pekingu i sličnim, šta je sa onim marljivim kultivatorima koji su se 

bavili pravom kultivacijom? 

 

Učitelj: “Šta je sa onim marljivim kultivatorima, koji su se bavili pravom kultivacijom?” Šta 

ovim hoćeš da kažeš? Izgleda da niko od nas ne shvata šta si hteo reći. Da li hoćeš da kažeš da ti 

u tome nisi učestvovao, već da si se “marljivo bavio pravom kultivacijom”? Zvuči kao da 

pokušavaš da nađeš opravdanje za propuštenu priliku da dostigneš Ispunjenje. Lukav si čak sa 

mnom. Te principe nisam jasnije mogao objasniti. Svaki incident, svaka pojava takvog stepena, 

je najbolji test i najbolja prilika za učenike da učine taj najbolji iskorak ka Ispunjenju. Neki od 

nas uspeli su da iskorače. Neki su osetili da [čine pravu stvar] ne povlačeći takav potez, zarad 

prave kultivacije. Ako je Ispunjenje na domaku, a ti i dalje nećeš da se pokreneš, pitam se radi 

čega ćeš se pokrenuti. Ti zapravo ne želiš da dostigneš Ispunjenje, već bi samo da se kultivišeš. 

Zašto se kultivišeš? Zar se ne kultivišeš radi Ispunjenja? Ti zapravo tražiš opravdanje za sebe, 
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pokušavaš da nađeš opravdanje za još jednu tvoju vezanost. To nije prava kultivacija i to nije 

ostati nedirnut. U svim situacijama tvog svakodnevnog života, da li zaista postupaš kao neko ko 

se istinski kultiviše i ostaje tako nedirnut?  

 

Pitanje: Videla sam vas u parku i izgledali ste vrlo ozbiljni u tom času. I dalje osećam nemir 

u sebi. Plašim se da vas vidim, a tako puno želim da vas vidim. 

 

Učitelj: Ne mislim da često izgledam tako ozbiljan. Kad sam bio u Nemačkoj i Francuskoj, i 

na konferenciji za razmenu iskustava u Evropi, naglasio sam ovo: “Dok god možete da učite i 

kultivišete se, bez obzira kakve ste greške napravili, ja ću vas spasiti.” Rekao sam da sam otvorio 

ogromna vrata. Zapravo, vrata koja sam otvorio su toliko široka da više i nema vrata. Ja gledam 

samo na srca i um ljudi. Nemojte previše razmišljati. Ja nikad neću imati osećaj zahvalnosti ili 

jeda prema bilo kom čoveku. Bez obzira da li kažete da sam dobar ili loš, to neće uticati na 

mene—zato mogu da znam šta mislite. Ako hoćete da se kultivišete i ako to zaista možete, ja ću 

odgovarati za vas. 

 

Pitanje: Šta je potrebno da bi se novi učenik smatrao nekim ko ima istoriju mentalnog 

poremećaja ili porodičnu istoriju mentalnog poremećaja? 

 

Učitelj: Nije li bolnica dala svoju dijagnozu? [To uključuje] nenormalno ponašanje, zbrku u 

glavi, ne znati ko si. Naš Fa se daje osobi da bi se spasila njegova Glavna duša. Ako osoba čak 

ne zna ko je, kome bi se onda davao Fa? Upravo iz ovog razloga, nema načina da se ona spasi.  

 

Pitanje: Dok učim Fa i vežbam vežbe, na umu imam stvari koje se opiru Fa. To su 

postnatalno stečene predstave. Hoće li one imati uticaja na mene u budućnosti? 

 

Učitelj: Hoće li uticati na tebe u budućnosti? Zar već ne utiču na tebe? Shvatio si da su to 

postnatalno stečene predstave, a ne ti. Ti sam znaš da je Fa dobar; zašto se tvoj um ne odbrani od 

tih predstava? Ti sam želiš da vežbaš vežbe i meditiraš, a one insistiraju da te spreče da dostigneš 

stanje spokojstva i radiš vežbe. Kako ih i dalje možeš priznavati? Svaki deo tvog ljudskog tela si 

ti jer to jesi ti. Usta ti se otvaraju onako kako želiš i proizvode zvuk kakav želiš; ta usta su tvoja. 
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Tvoje šake se pokreću onako kako želiš jer one su ti. Isto je sa rukama i nogama. Zašto onda 

tvoje misli ne mogu da se umire kad to poželiš za vreme meditacije? Jer one nisu ti. Ako nisi 

sposoban da razlikuješ te stvari, ako ih smatraš sobom, mi te nećemo spasiti. Nije li tako? Ako 

prihvataš da su te loše stvari ti, mi te nećemo moći spasiti. Mi spašavamo ljude, a ne demone, ne 

te stvari, koje nisu čak ni demoni. One su samo haotična zbrka, nesposobna da oformi bilo kakvo 

nezavisno biće. Oni funkcionišu tako što se kače za vaše misli. Možemo li ih ikako smatrati 

nečim što treba spasiti i što će dostići budinstvo? To je nemoguće. Odstranite ih u procesu 

kultivacije i nadalje neće uticati na vas. 

 

Pitanje: U članku Učitelja “Svod” nema interpunkcije. Kakva to podrazumeva unutrašnja 

značenja? 

 

Učitelj: Kad pišem na klasičnom kineskom, mislim da obično ne koristim interpunkciju. 

“Svod,” ili “nebeski svod” znači “univerzum.” Kad ste u svojoj koncepciji izraza “univerzum” 

stvorili granice, ja sam se prebacio na drugi termin, da bih proširio vaše granice. Takođe sam 

koristio reči kao što su “kosmičko telo.” To je sve što postoji u ljudskom jeziku, ništa drugo se 

ne može upotrebiti. Nema daljih reči koje bi mogle opisati nešto veće - to je neopisivo.  

 

Pitanje: Imam strah u kultivaciji. Koji nivo treba da dostignem da bih postala mirna i 

nedirnuta? 

 

Učitelj: Mislim da u pozadini tvog straha leži velik problem. Ako si zaista dostigla visok 

nivo u kultivaciji, onda nećeš biti strašljiva. Kako možeš imati više straha ako ti u kultivaciji 

bolje ide? Odmah kad su počeli da uče, neki ljudi su se plašili da hodaju noću i bili su strašljivi. 

Kad su počeli da se kultivišu, postali su hrabri. Ako kažeš da počinješ da se plašiš dok nastavljaš 

kultivaciju, treba da pronađeš koji je razlog tome. To definitivno nije pitanje nivoa. Nisi ti ta koja 

se plaši—čak ni ti sama ne znaš kako si postala plašljiva. Neki ljudi se dugo kultivišu u Dafi, ali 

ne vredi ako im srca nisu u Fa. Ako se istinski ne kultivišu i ne promene osnovne stvari—ako ne 

promene osnovne stvari ljudi—oni ništa neće steći, i mogli bi se desiti svakakvi problemi. Ono 

što je postignuto u kultivaciji se meri napretkom šinšinga, a ne proteklim vremenom.  
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Pitanje: Veliki put Ispunjenja se na nekoliko mesta razlikuje od video uputstva za vežbu. 

Koje od ova dva da sledimo? 

 

Učitelj: Veliki put Ispunjenja se razlikuje od video snimka? Sve pokrete sam ja demonstrirao. 

Isti su. Možda postoje neke razlike u tekstu [uputstva]. Ne obraćaš li previše pažnje na trivijalne 

stvari? Treba da se fokusiraš na ono što je važno za tvoju praksu. Nemoj se udubljivati u te 

beznačajne detalje. 

 

Pitanje: Stariji učenici i noviji učenici ne dele ista stanovišta i različito rade stvari, iako i 

jedni i drugi marljivo napreduju. Možemo li ih grupisati na različita vežbališta? 

 

Učitelj: Ne, ne možete. Stvari koje stariji učenici kažu su od pomoći novijim učenicima. 

Uvek je tako. Ako se stariji učenik vrlo dobro kultivisao, njemu je zbilja teško da sluša ono što 

noviji učenici pričaju. Jer noviji učenici u početku pričaju o mnogim običnim stvarima i 

sagledavaju Fa iz perspektive običnog čoveka. On to ne može da podnese, i ne treba ga kriviti za 

to. Zato nisam imao primedbi kad su neki stariji učenici odlazili kući da vežbaju ili da vežbaju 

sami. Međutim, ako tvoje razumevanje nije otišlo tako daleko, ovo ne možeš forsirati. Neki 

pojedinci nisu u ovoj situaciji; kad je nesumnjivo da su oni sposobni da slušaju novije učenike, 

oni insistiraju da kažu da to ne mogu i klone se drugih. Ja bih rekao da je to vezanost za 

hvalisavost, jer osećanja tih starijih učenika su prirodan sled.  

 

Pitanje: Materija tamo dolazi odavde. Ne shvatam ovo dobro. 

 

Učitelj: Istina, teško ti je da razumeš. I nije koncept ono što si razumeo. Kao što znaš, ako 

hoćeš da odeš u nebeski raj, to možeš samo kultivacijom i oslobađajući se loših stvari u svom 

telu. Ako hoćeš da poneseš ovo telo sa sobom, moraš ga saobraziti sa stvari tamo, transformišući 

ga u buda-telo pre nego što ćeš moći poneti ga. To je pitanje uzdizanja. Kad bi se tako prljava 

supstanca stavila u raj bude, zar to ne bi bilo grozno? To apsolutno nije dozvoljeno. Ono što se 

tamo nalazi je uzdignuta materija. Sve supstance moraju proći kroz proces uzdizanja pre nego što 

odu tamo. 
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Pitanje: Šta se podrazumeva pod “sveštenstvom”? 

 

Učitelj: Sveštenstvo se odnosi na sveštenike, pastore, monahe, itd. u zapadnjačkim 

religijama. Svi oni su sveštenstvo. Ljudi na istoku nemaj ovaj koncept i nemaju ovaj izraz. 

 

Pitanje: Za vreme grupnog učenja, neki učenici sede u dvostrukom lotosu. Hoće li to uticati 

na njihovo učenje Fa? 

 

Učitelj: Dok meditirate, sedite u dvostrukom lotosu. Ako znate da ne možete dugo sedeti  s 

prekrštenim nogama i postane toliko bolno da vam se na licu javi grimasa, onda nećete moći 

dobro da učite Fa. Učenje Fa je izuzetno važno. Ne činite ništa što remeti učenje Fa. Ako kažeš 

da si u stanju da sediš u lotosu, onda naravno da je to sjajno! Slobodno to radi dok slušaš; bolje 

je sedeti u lotosu dok se uči Fa. Neki ljudi ne mogu tako da sede. Ako vam sedenje u lotosu 

postane nepodnošljivo, onda treba da spustite noge. Ne čekajte da utrnu pre nego što ih spustite. 

Do tada više ništa nećete moći da čujete. Samo ćete razmišljati o tome da ne dopustite da vas 

drugi ne lupe. Za vreme učenja Fa treba da se fokusirate na učenje Fa.  

 

Pitanje: Da li su predstave pomešane s emocijama? 

 

Učitelj: Tvoj koncept nije tačan. Svako živo biće, dok god živi u sredini Tri domena, je 

prožeto emocijama. Ovo prožimanje je drugačije od toga kad se čovek umoči u vodu, pa samo 

koža ima kontakt s vodom. Sve u ćelijama celog njegovog tela, ako je to na nivou molekula, je 

prožeto emocijama.  

 

Pitanje: Šta je na prvom mestu kod običnih ljudi: emocije ili predstave? 

 

Učitelj: Čim se rodiš, rodio si se usred emocija. Bio si usred emocija i pre nego što si rođen. 

Dok si bio u majčinoj materici već bio si usred emocija, samo što to nisi znao. Ali znao si da je 

mama draga. Predstave se stiču posle rođenja. One se postepeno oformljuju dok osoba stari. Dete 

od četiri, pet godina nema nikakvih predstava. Ono još nije oformilo nikakve predstave.  
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Pitanje: Treba da izvršavamo zadatke onako kako ih zadaju asistentski centri. Ali neki ljudi 

kažu da su asistenti u isto vreme kultivatori i da treba da uzmemo Fa za svog Učitelja, i da 

donosimo odluke na osnovu sopstvenog razumevanja. 

 

Učitelj: Prvo da vam kažem da u svemu što preduzimamo treba da sarađujemo s asistentskim 

centrima. Ne možeš sam raditi šta god ti padne na pamet. Drugo, takođe želim da vam kažem da 

sve ono što rade asistentski centri dobija odobrenje Dafa asocijacije u Pekingu, kad sam ja 

odsutan. Mnogi asistentski centri su obavili puno posla, i to vrlo dobro. Grešaka mora biti, jer i 

oni su ljudi koji se kultivišu. Tu ste u pravu. Aktivnosti koje oni organizuju ne mogu se odvojiti 

od njihove kultivacije. Ovo je nešto čemu ja moram posvetiti pažnju. Ne treba svako od vas da 

radi na svoj način. Zato niko od vas ne treba puno da lupa glavu oko ovog. Ako zaista naprave 

grešku, možete im to ljubazno ukazati na to. Ako ste zbilja u pravu, oni svakako neće odbiti da to 

prihvate.  

 

Svi vi ste kultivatori. Ja često ovako kažem: Ako pričate s drugima s dobrotom u srcu, u 

potpunosti bez ikakve sebičnosti ili ikakve koristi za sebe i u potpunosti radi drugih, vaše reči će 

druge ganuti do suza. Ali ako je ono što kažete egocentrično i svaka reč cilja da svima ugodi: 

“Oh, neću da me razume pogrešno, kao da mislim ovo ili ono,” ili “Bolje da pazim šta ću reći da 

to drugi ne bi iskoristili da me kasnije kritikuju,” i ima svakakve stvari, onda će poruke koje nose 

reči aktivne u vašem umu, koje se emituju iz vašeg uma, biti vrlo loše. Ako ste zaista dobrodušni 

i bez ikakvih sopstvenih motiva, ono što kažete biće čisto i dobro.  

 

U prošlosti, drevni ljudi su stvari radili vrlo brzo. Oni su mogli da hodaju stotinu lija2 na dan, 

a konji su mogli da idu hiljadu lija. Oni nisu lagali. Misli su im bile relativno jednostavne i 

fokusirane. Oni bi sledili jedan put dok čine nešto drugo i davali bi sve od sebe da to valjano 

urade. Oni bi mislili ono što kažu. Ako bi nešto obećali, to bi sigurno ispunili. Takva treba da 

budu ljudska bića. Danas ljudi ne ispunjavaju svoja obećanja. Oni rade stvari trudeći se da svima 

udovolje. U prošlosti, ljudske misli su se javljale u njihovom umu kao put—prav put—po kom 

su se kretali vrlo brzo, dok ljudi danas pokušavaju sve da zadovolje. Oni brinu zbog ovog, jedu 

se zbog toga, i misli koje dolaze iz njihovog uma putuju horizontalno. Zato njihov um reaguje 

                                                             
2 Prim. prev: li je kineska mera za daljinu u iznosu od 0,5km. 
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brzo, ali su im radnje spore. Neki ljudi otvore usta i treba im da se izbore dok ne izgovore reč. 

Zato se ljudi danas sporo kreću i pre mraka mogu da pređu samo 20 lija. Ljudi će postati 

beznadni ako ovako nastave. Što komplikovaniji postanu, bivaju gori. Svako to zna.  

 

A neki ljudi bi mogli reći: “Ako nisam kompleksan, drugi će me iskoristiti.” A ja sam vam 

rekao da će onaj ko je loš snositi posledice svega što uradi. Upravo zbog onog kakvi su ljudi, 

zbog toga što svi vi ljudi želite da na ovaj način zaštitite sebe, ljudsko društvo je dovedeno do 

sadašnjeg stadijuma i klizi na dole. Stoga svi nose svoj deo krivice. Čak i ako nisi učinio ništa 

pogrešno u ovom životu, učinio si u prethodnim životima. Zapravo, sve vaše reči i dela su u 

skladu sa savremenim trendovima. To je isto kao ploviti sa strujom.  

 

Pitanje: Imam osećaj hitnosti, i nisam se dobro kultivisao. Plašim se da ne ostaje dovoljno 

vremena. 

 

Učitelj: Ima svakakvih vezanosti, pa čak i ovakvih. Čak i onog dana kad treba da odeš izvan 

Tri domena, pašćeš ako se uplašiš. Znači da ničeg ne treba da se bojiš. Čemu taj strah da se ne 

kultivišeš dobro? Bojazan poput ove može te sprečiti da uspeš u kultivaciji. Pusti svoje brige i 

kultiviši se, pusti sve svoje brige. Sad kad si dobio Fa, čega imaš da se bojiš? U prošlosti je 

postojala izreka: “Ako ujutru čuje Tao, čovek uveče može da mre.” Niko ne shvata pravo 

značenje ovog. Šta znači “Ako ujutru čuje Tao, čovek uveče može da umre”? Znači li da će neko 

ko čuje Tao ujutru, umreti uveče? Ne. Ono što znači je da ako ujutru čuje Tao, uveče se neće 

plašiti čak ni ako treba da umre. To je pravo značenje. Neka svi razmisle: “Kad čuje Tao”⎯ko je 

čuo Tao? Vi ste ti koji su dobili Tao. Nije li Fa ono što vam je ispunilo srca? Fa je ono čega vam 

je srce puno! Fa koji vam je ispunio glavu se stopio s vašim umom, to je sigurno. Inače ga se ne 

biste sećali. Kako onaj deo vas koji je dobio Fa može otići u pakao ili ponovo ući na šest puteva 

reinkarnacije ako zaista umrete? To je deo koji je dobio Fa i saobrazio se s Fa. Danas ste naučili 

tako velik Fa i čitate knjigu iznova i iznova. Zašto i dalje razmišljate o tim stvarima? Samo se 

fokusirajte na kultivaciju. Svi strahovi su vezanosti, i svi strahovi su prepreke.  

 

Pitanje: Posle učenja članka “Dijalog s Vremenom,” učenici drugačije shvataju Vreme. 
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Učitelj: U redu je imati različita razumevanja. Jednom kad čujete nešto novo, vi razvijete 

novu vezanost. Mogu vam reći da su—a to ćete teško zamisliti—mnoge, mnoge stvari bogovi; 

čak pričate o nekim od njih često ne shvatajući šta su one. Ovaj univerzum je tako ogroman. 

Puno je stvari koje ljudi ne smeju znati. Zar ne postajete pospani? Zar ne postajete pospani čim 

počnete čitati knjigu, postajete dremljivi kad učite Fa? Reći ću vam da su to bogovi na nivou ove 

ljudske dimenzije. Ako ne možete da se otrgnete od njih, ostajete ljudi. Oni vam ništa namerno 

ne rade—oni sve tretiraju na taj način. Zato se ljudi osećaju umorni i pospani. Ako hoćeš da se 

otrgneš od ljudskosti, prenego što to uspeš moraš se otrgnuti od svega. Ako im se povinujete, oni 

će misliti da ste samo ljudi.  

 

Pitanje: U Predavanju Sidneju i Predavanjima u SAD, Učitelj govori o sastavu dimenzija u 

kosmosu i poreklu života. U kakvoj je to vezi s našom kultivacijom? 

 

Učitelj: Sastav kosmosa i poreklo života imaju puno veze s vašom kultivacijom. S razlogom 

sam govorio o tome. Ako niste učili Fa dovoljno dobro da dospete tamo i ako vaš misaoni domen 

nije dostigao taj nivo, vi ćete se osećati beznačajno. Ali moja Predavanja u SAD su ciljala na 

preko 3.000 visoko obrazovanih pojedinaca u publici. Polovina tih učenika Dafe ima diplome, 

uključujući doktorske i master diplome. Neki su stekli tri do pet diploma. Prisutni su bili kineska 

elita; njima sam se obraćao. Ti učenici su se specijalizovali u raznim poljima. Umovi su im bili 

široki i otvoreni. Svako ima čvor kad je učenje Fa u pitanju. Nerazrešeni čvorovi su prepreke. 

Zbog toga što sam morao da uklonim njihove čvorove, na osnovu njihovih specifičnih situacija, 

ja sam govorio o tim stvarima. To je jedan od razloga. Naravno, ima i dubljih, unutrašnjih 

značenja. 

 

Pitanje: U vežbi “Falun stojeći stav”, možemo li raditi jedan od položaja “držanja točka”? 

U “Prodiranje u dve kosmičke krajnosti”, da li nadlaktice treba da vuku podlaktice, ili 

podlaktice treba da prednjače nadlakticama?  

 

Učitelj: Način kako mi radimo vežbe je vrlo fleksibilan. U redu je ako zasebno izvodite bilo 

koji od pokreta. One su projektovane tako da odgovaraju potrebama radnih ljudi, tako da im 

omoguće da se kultivišu iako imajući gust dnevni raspored. Mi smo obezbedili ovaj prikladan 
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način kultivacije. Vi se možete kultivisati u bilo kojim okolnostima. Kad imate više vremena, 

radite ih više. Kad ste zauzeti, možete raditi manje. (Nadoknadite kasnije kad bude vremena.) Ali 

najbolje raditi sve vežbe. Tako to ide.  

 

Dok se radi vežba “Prodiranje u dve krajnosti”, podlaktice ne vode nadlaktice, niti nadlaktice 

vode podlaktice. Mislim da se cela ruka kreće u celosti. Ali u petoj vežbi podlaktice zaista vode 

nadlaktice. Kad vežbate “Prodiranje u dve kosmičke krajnosti”, ako snagu usmerite u podlaktice, 

pokreti će vam možda izgledati malo graciozniji. Ono što ovde kažem je da ne treba da se 

udubljujete u takve trivijalne detalje. Treba se skoncentrisati na važne stvari i učiti Fa! 

 

Pitanje: Jedna osoba je počela da me vređa zato što sam je sprečila da prodaje piratizovane 

knjige. Odvela je neke od naših učenika da odvojeno vežbaju. Kako da se ponašam prema 

njemu? 

 

Učitelj: Ako on zarađuje prodajom piratizovanih knjiga, ovde ću vam jasno reći: On nije moj 

učenik. Ako on kupuje piratizovane knjige i prodaje ih po nabavnoj ceni, onda on kupuje knjige 

za druge i ne možemo reći da šteti Fa. Ako je tekst u knjigama promenjen, a on to ne zna, onda 

mu treba reći da to više ne treba da radi. Problem tako treba rešiti i ne bi trebalo biti većih 

neslaganja. Ako kasnije počne da odvaja praktikante da bi oformio sopstvenu grupu, to apsolutno 

nije ponašanje naših učenika Dafe. 

 

Pitanje: U snovima često nailazim na stvorenja nalik duhovima, koja mi kontrolišu telo. Čim 

se to desi, ja se setim da sam učenik koji vežba pravedni Fa. 

 

Učitelj: Ne plaši se kad ugledaš loše stvari. Novi praktikanti često vide te užasne prizore, kao 

i oni koji vežbaju već neko vreme, ali nisu marljivi, vrlo sporo napreduju, i dugo su na istom 

nivou. Zašto je tako? Jer u drugoj dimenziji, na mestu koje obični ljudi nazivaju “nedođijom”, 

puno je života kao u našem svetu. Noću kad odemo na spavanje, tamo je dan. Kad je ovde kod 

nas noć, kod njih je dan; Kad noću spavate, njima je vreme da izađu. Stariji ljudi su često 

govorili: “Ne izlazi noću!” Oni su imali svoje razloge. Jer mnoga od tih bića izlaze noću. Ona se 

odmaraju kad je kod nas dan. 
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Kad ste počeli da se kultivišete (počinjete sa nivoa običnih ljudi), ako vam je treće oko 

otvoreno u tom domenu, vi ćete ih videti. Jer vi krećete s vrlo niskog nivoa, [nivoa] običnih ljudi. 

Oni znaju da ih možete videti, pa će doći da stupe u kontakt ili se može desiti neka pojava koja 

ometa vašu kultivaciju. Sve to je moguće. Bez obzira, treba dobro da se kontrolišete i ignorišete 

ih, i fokusirate se samo na učenje Fa i kultivaciju. Tako ćete se vrlo brzo probiti kroz taj nivo; 

kad se unapredite, više ih nećete videti jer vam se nivo uzdigao i oni više neće moći da dopru do 

vas. Iako se i dalje kultivišete među ljudima, prostor i vreme polja koje okružuje vaše telo su se 

promenili. Te stvari će postati vrlo male. Kao rezultat, više nećete moći da ih vidite i oni više 

neće moći da vas ometaju. Pričao sam o ovim stvarima u Objašnjavanje Fa Džuan Faluna i 

Objašnjavanje sadržaja Falun Dafe. 

  

Pitanje: Da li nam članak pod nazivom “Za koga postojite?” govori da se potpuno 

oslobodimo ljudske strane i odbacimo ovu ljudsku ljušturu? 

 

Učitelj: Da. Mnogi od naših ljudi na samom početku misle da je Fa dobar jer smatraju da je 

ovaj Fa koristan za ljudsku vrstu. Oni misle: “Biti kultivator nije nešto što uznemirava društvo 

običnih ljudi i znatno mu doprinosi. Treba da učim ovo.” Osnova njihovog razmišljanja je 

ljudska. Neki ljudi dugo nastavljaju da vrednuju sve u našoj Dafi ljudskim kriterijumima. Ako 

misle da se bilo šta makar malo razlikuje od predstava savremenih ljudi ili načina ljudskog 

društva, njima se to neće dopasti, pa neće prihvatiti. Zapravo, ono što oni štite su ljudske stvari; 

oni ne žele da se odvoje od ljudskosti. To je razlog. Krajnji cilj za vas kultivatore je da se 

Ispunite i otrgnete iz ljudskosti. Apsolutno vam nije dopušteno da se držite ljudskih predstava i 

da ih ne napuštate.  

 

Pitanje: Mogu da trpim (ren) kad su u pitanju obične emocije. Ali ako čujem da neko iznosi 

negativne stvari o meni,malo mi je teško  da to podnesem. 

 

Učitelj: Tvoja trpeljivost zapravo čak ne zadovoljava obične standarde. To što sediš tu i 

misliš da možeš da trpiš nisu ništa drugo do puste želje. Kad možeš da trpiš onda kad zaista 

naiđeš na probleme - to je prava trpeljivost. Što se ovog tiče, mislim da ako shvatiš Fa dok ga 
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čitaš, to ćeš moći da izvedeš. Kad naiđeš na konflikte ili kad odjednom nastanu problemi, 

najkritičnije je koliko možeš da istrpiš. Neki ljudi uopšte ne mogu da trpe, čak i kad shvataju 

principe. Ovo se ne može zvati trpeljivošću. Neki drugi kažu da mogu da trpe, ali i dalje ne mogu 

dobro da vladaju sobom kad se problemi odjednom jave. Onda zapravo nije toliko dobro. Ako 

možeš da istrpiš kad problem iznenada nastane i možeš stajati na čvrstom tlu čak i u snovima, 

onda si solidan. Sanjati nije kultivacija samo po sebi, ali je istina da može da ispita koliko vam je 

šinšing solidan. Oni koji o vama govore loše stvari su obični ljudi, a ne bogovi i bude. Zašto bi to 

uticalo na kultivatora? 

 

Pitanje: Ponekad, kad pokušavam da razumem Fa principe ili dok prolazim šinšing testove, u 

sebi pričam sa Učiteljem. Je li to vezanost? 

 

Učitelj: To nije vezanost. Ne može se zvati vezanošću. Iako možeš da pričaš sa mnom, ipak 

ne bi trebalo da očekuješ nikakve odgovore ili usluge za uzvrat, niti treba da očekuješ od mene 

da ti dam neke dobre stvari ili naklonost. Ništa od toga neće moći. U redu je da pričaš sa mnom. 

U svakom slučaju, možeš pričati sa mnom. Možeš pričati s namerom, ali na to neću obraćati 

pažnju dok slušam. Ničem ne teži i prirodno stiči. Sve što se uradi s namerom neće proći; ne 

treba da pričaš sa mnom gajeći bilo kakvu nameru. Neki ljudi kažu: “Samo želim da vidim 

Učitelja, jer Učitelj nam je rekao da se može zaključiti je li nešto dobro ili loše pogledom na 

Učiteljev izraz lica. I svakog jutra kad ustanem, pogledam sliku Učitelja da vidim hoće li danas 

biti dobar dan. Svaki dan kad nešto uradim, ja pogledam sliku Učitelja.” Onda je tvoja vezanost 

baš ojačala. Kad neki kultivatori zaista nisu sigurni u nešto što rade, i zaista ne znaju jesu li 

dobro ili loše učinili, oni pogledaju moju sliku i zbilja kroz nju dobiju znak. Kultivacija je 

kultivacija srca i uma. Ipak, umesto da se potrudiš da se oslobodiš te vezanosti, ti sve stavljaš 

pred mene.  

 

Da vam kažem zašto ljudi danas ne mogu da se kultivišu u budizmu. Jedan od najvažnijih 

razloga je što se oni ne kultivišu, već teže. A ne shvataju da teže. Šta misle dok obožavaju Budu? 

“Taj i taj u mojoj porodici je bolestan; molim te Budo da ga blagosiljaš, jer ja verujem u tebe.” 

Ono što misle je: “Ja verujem u budu, ja palim mirisne štapiće.” Oni se znači pogađaju s budom. 

Dok obožavaju budu, neki ljudi misle… oni nemaju specifičan motiv na umu dok obožavaju 
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budu i pale mirisne štapiće, ali svaki dan kad to čine oni misle: “Znači li ovo da odajem 

poštovanje Budi i kultivišem budinstvo. Budo, gledaj koliko imam pijeteta prema Budi.” Oni u 

sebi misle: “Toliko sam predan pred Budom. Buda to mora da vidi.” Buda neće prihvatiti 

nikakvo slično razmišljanje. On će misliti da ta osoba ništa ne valja.  

 

Često kažem da ljudi u budizmu više ne umeju da se kultivišu. To je ono što mislim. Oni to 

uopšte ne shvataju; njihove namere su duboko skrivene. Danas su ljudi postali vrlo prepredeni. 

Ljudi danas znaju kako da sakriju svoje vezanosti. A onda sakrivaju svoje skrivanje svojih 

vezanosti. Kad pogledam takvu osobu, ja znam da je zbilja teško spasiti je. Kad joj dam 

nagoveštaj u vezi ovog, ona sama čak ne shvata to skrivanje stvari, koje koristi da sakrije svoje 

skrivanje. Šta više, kad ukažem na njen stvarni problem—kad moji fašeni ukažu na njen pravi 

problem—ona pokušava da prevari moje fašene, kao da ima posla sa običnim ljudima. On se 

pretvara i kaže: “O, nisam bio u pravu.” Onda ponovo nalazi novo pokriće da sakrije ono što je 

sakrio—on koristi drugo pokriće. Kako spasiti takvog nekog?! Sad, vi i dalje imate svog Učitelja 

koji vas uči i ovde vodi svoje učenike. Ali u tim hramovima gde niko ne vodi računa o njima, 

kako se mogu kultivisati? Ljudi su dospeli u ovaj stadijum. Šta biste rekli da se može uraditi?  

 

Pitanje: Vidim da mnogi učenici vode beleške. Učitelju, možete li, molim vas,  nešto reći o 

tome? 

 

Učitelj: Svi vi koji vodite beleške, bolje prestanite. Zašto? Da vam kažem, zbog toga što ste 

fokusirani na beleženje, nećete moći da čujete sve što kažem. Koliko god se trudili, nećete moći 

da sve da zapišete. Ako budete imali nepotpune beleške i to delili s drugima, onda ćete me 

citirati izvan konteksta. Osim toga, nećete sami dobro čuti šta govorim. Toliko će vas to omesti. 

Iako sve ne možete zapamtiti, sa svakom pojedinošću koju shvatite dok govorim, vi napredujete i 

saobražavate se s Fa. To je pravi napredak. Kad izađete odavde, svi ćete biti promenjeni. 

Moguće je da oni koji beleže neće doživeti nikakvu promenu. Tolika je to smetnja. Već smo 

pričali o tome. Nemojte zapisivati. 

 

Pitanje: Molim vas za dodatno objašnjenje unutrašnjeg značenja [članka,] "Dalje 

objašnjavanje Fa.” 
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Učitelj: Da sam hteo da bude jasno, ja bih napisao jasno. Sami treba da se prosvetlite u to. U 

redu je koliko god shvatili. Ako pokušavate da shvatite bez ikakvih predstava, nećete biti na 

krivom putu bez obzira koliko malo se prosvetlite; samo što će ono u šta ste se prosvetlili biti 

ograničeno i ono što spoznate neće biti veliko. Ali neće skrenuti s pravca. Da sam hteo jasno da 

vam kažem, tako bih i napisao. 

 

Pitanje: Kakav je odnos između predstava i vezanosti? 

 

Učitelj: Te stvari za koje mislite da valjaju i kojih se uvek držite i ne puštate ih jesu 

vezanosti. Da budem jasniji, sve što ne možete da pustite je vezanost. Vrlo je prosto. Mnogi od 

vas nisu dovoljno dobro učili Fa. Razlog zašto niste dovoljno dobro učili Fa nije to što niste učili 

ili što ne odvajate dovoljno vremena na učenje—već to što učite s načinom razmišljanja običnih 

ljudi. Vi izabirate one delove koji zadovoljavaju vaše psihološke potrebe. Mislite da je to dobro i 

selektivno čitate. Ako preskočite one delove za koje mislite da ne zadovoljavaju vaše potrebe, da 

nemaju ništa s vama, ili se čak ne uklapaju u vaše predstave, i čitate selektivno, onda nikad 

nećete moći da se uzdignete u kultivaciji. Iako neke stvari o kojima sam govorio u Džuan Falunu 

možda ne izgledaju kao nešto što ima veze s vašom kultivacijom ili vašim šinšingom, knjiga 

pokriva stvari na različitim nivoima i u različitim oblicima. Čak i kad izgleda da pričam o 

gongu,* da vam istinu kažem, ono o čemu pričam uključuje stvari u vezi sa šinšingom. Knjiga je 

sistematična. Neće valjati ako preskočite makar jedno poglavlje. Ako ne možete promeniti taj 

vaš način razmišljanja, to će zbilja sprečiti vaše napredovanje, sprečiće vaše Ispunjenje.  

 

Pitanje: S vremena na vreme osećam kao da mi nešto pritiska glavu, ali ne mogu shvatim s 

čim je to u vezi. 

 

Učitelj: Naprosto ignoriši. Ništa ne brini. Dok god si učenik u kultivaciji, sva stanja s kojima 

se srećeš treba da tretiraš kao dobre pojave. Pričao sam o “Tri cveta iznad glave.” Tri cveta iznad 

glave je nešto što se dešava na sasvim minornom nivou i predstavlja manifestaciju u Fa-unutar-

Tri Sveta. Kad se stigne do viših nivoa, postojaće manifestacije na višim nivoima i mnogi oblici 

nastaju iznad glave i pritisak koji se oseća na vrhu glave biće snažan. Kad pomenem specifične 
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manifestacije, vrlo je verovatno da ćete razviti vezanost ili postati ushićeni. Verovatno ste videli 

da statue Bude imaju tela u raznim varijacijama, gde neke imaju telo s četiri glave, a u nekim su 

glave na glavama, jedna povrh druge … Sve ovo će se desiti za vreme vaše kultivacije. To je 

veličanstvenost Buda Fa. Ili barem parcijalna manifestacija veličanstvenosti Buda Fa. Šta više, to 

je samo jedan fenomen. Javiće se hiljade, desetine hiljada, čak stotine miliona različitih 

manifestacija gonga, kao i manifestacija Fa. Kako da ništa ne osećate na glavi? Dok vam stub 

gonga raste, on vrši pritisak na vas, dovodeći do toga da osećate pritisak na svojoj glavi. 

Svakakve stvari će se desiti. Ako ovako dobre stvari smatrate lošim stvarima, gde ste postavili 

svoj šinšing? Je li na nivou koji ste dostigli? Zato vam ja često kažem da nema veze ako ne 

možete da vidite. To treba da smatrate nečim dobrim. Meni bi bilo nemoguće da svakom od vas 

kažem o sićušnim detaljima svih fenomena na svakom od nivoa. Kad bih to učinio, vi biste 

postali previše oduševljeni. Kad biste se svaki dan fokusirali na te promene, više se ne biste 

mogli kultivisati. Zato ja s vama ne raspravljam o tim stvarima. Treba samo naporno da radite na 

svom srcu i umu—istinski napredak zavisi u potpunosti od vašeg srca i uma. Ako vam se srce i 

um ne uzdignu, sve ostalo je uzalud.  

 

Pitanje: Kad ne prođem test, ja iskažem svoje kajanje pred slikom Učitelja. Je li to u redu? 

 

Učitelj: U redu je iskazati ga. To nije pogrešno, ali posle toga je potrebno da koriguješ svoje 

ponašanje. Nakon što to danas iskažeš, ako izađeš na ova vrata i ponovo postaneš onaj stari, 

kakvo je onda dobro od toga što ćeš ponovo doći da pokažeš kajanje? Kad Učitelju kažeš da se 

zbog nečeg kaješ, treba da imaš rešenost da to ispraviš. 

 

Pitanje: Molim vas da objasnite značenje “Ovo je velika, neposredna opasnost” iz članka 

“Umiriti spoljašnje odgajanjem unutrašnjeg.” 

 

Učitelj: Taj sam članak napisao zato što su neki učenici postavljali pitanja u vezi s tim. Oni 

su pitali: “Ja vežbam Falun Gong. On je dobar i pomaže da moral ljudi u društvu ponovo postane 

dobar. Ipak, ako svi postanu toliko dobri (šan), šta ako nas napadnu spolja? Šta ako bukne rat?” 

Članak sam napisao imajući ovo pitanje u vidu. 
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Ratovi se ne dešavaju jednostavno zato što ljudi žele da zarate. Sve određuje nebo i sve 

pogoni kosmička klima. Bez obzira koliko ljudska bića vode strategiju, naporno razmišljaju, ili 

se trude, ima vremena kad naprosto ne mogu uspeti. Ponekad kad uspeju, onda misle da je to 

rezultat njihovog sopstvenog napora. Ali u stvarnosti, napori i aktivnosti u njihovom životu su 

neizbežni. Tako je to. Znači, ako ljudi ništa ne urade, dobre stvari neće im tek tako pasti u 

naručje. Jer ljudska bića tako žive svoj život, i ona nikad neće živeti kao bogovi. Čak i ako im 

ovo kažete, oni neće verovati i nadmetaće se i boriti jedni protiv drugih. Takva su vam ljudska 

bića. Za posledicu, nadmetanje i borba postaju neizbežne radnje, postaju ljudsko ponašanje, i 

naprosto su ljudski. Stanje ljudskog društva proizlazi iz stanja u kom su ljudska bića.  

 

Pitanje: Kad popravljamo svoj šinšing, naša karma se eliminiše. Da li se ona prenosi na one 

ljude koji nam pomažu da unapredimo svoj šinšing? 

 

Učitelj: Ne, nije tako. Izgleda da si dosta vezan i bojiš se da izgubiš svoje stvari. (smeh) 

Moram ti reći da to uopšte nije tako kako zamišljaš. Ja sam za tebe eliminisao mnogo, mnogo 

toga. Fakat je da ja to snosim za tebe. Nemoguće je da neko ne plati zločine i rđave stvari koje je 

počinio—to je apsolutno zabranjeno. Ovo je nebeski zakon. Količina karme koju treba da 

eliminišeš ti je ostavljena u pravoj meri, tako da ti omogući da se kultivišeš; ona je 

proporcionalna tvom šinšingu i može se podneti. Da je ima malo više, ti bi pao i ne bi se mogao 

kultivisati. Ja ništa od tebe neću tražiti zbog toga što sam za tebe podneo [karmu]. Sve je moje i 

meni ništa ne treba. Neke loše stvari se direktno uništavaju, i to je nešto ne može niko sem mene. 

 

Znate li zašto je Isus raspet? Znate li zašto je Šakjamuni izabrao Nirvanu? Mnogi ljudi su išli 

u hram Famen da vide Šakjamunijeve kosti prstiju; to su zaista Šakjamunijeve kosti prstiju. Ako 

su njegove kosti prstiju takve, kako je njegovo telo moglo istrunuti? Nije li on mogao odneti 

svoje telo sa sobom? Ono se potpuno transformisalo u visoko energetsku materiju i više nije bilo 

ljudsko tkivo. Zašto je izabrao Nirvanu? Vi ne znate da u procesu vaše kultivacije, dugovi koje 

dugujete nisu samo gresi počinjeni među ljudskim bićima; dugovi koje dugujete u različitim 

kosmičkim telima, na različitim nivoima, i u različitim sredinama su naprosto tako brojni. To su 

stvari koje ljudska bića ne mogu namiriti ni na koji način. Čak i bogovi na niskim nivoima 

nemaju načina da ih namire. Ali ako neko hoće da spasi osobu i ako ta osoba ima želju da se 
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kultiviše, kako nemati milosti prema njoj? Buda je milostiv, pa će pokušati ga spasi. Ali šta sa 

svim stvarima koje duguje? To za njega morate razrešiti, što zapravo znači da se čvorovi 

njegovih dugova  onda prenose na samog budu. Kad buda dođe da spašava ljudska bića, on mora 

imati telo od krvi i mesa. Za šta se vezuju čvorovi? Oni se vezuju za njegovo telo od krvi i mesa. 

Na kraju ni Buda ni Isus nisu mogli osloboditi svoja telesna tela jer nisu mogli da se ispetljaju iz 

dugova koje su dugovali učenici koje su spašavali, a to je uključivalo različite vrste karmičkih 

dugova koji se duguju na različitim nivoima, u različitim vremenskim periodima, jer je sve to 

uključivalo puno različitih stvari u kosmosu. Oni nikako nisu mogli da se ispetljaju. Pa su 

izabrali ovakav put: da eliminišu telesno telo, ili da im se telo kremira, i da taj jedan kraj okonča 

sve; sve je razrešeno, i oni su smatrali da su otplatili svoje dugove.  

 

Da bi što više može otplatio dugove i da bi razvejao jed prema njemu koji je stizao iz 

različitih domena, Isus je prihvatio sopstveno razapinjanje i podvrgao se toj muci. Ipak i dalje 

ima ljudi koji mi šalju pitanja poput: “Učitelju, treba na ovaj način da me spasite” ili “Treba na 

onaj način da me spasite.” Ja kažem: “Misliš li da bude imaju obavezu da te spasu, da nemaju 

pametnija posla nego tebe da spasu, da su oni zavisnici od spasavanja?” Šakjamuni je rekao da je 

broj buda i tatagata kao broj zrna peska u reci Gang. Koliko zrna peska ima na obalama reke 

Gang? Rekao je da su tatagate brojne kao zrna peska u Gangu. Toliko je puno tatagata. Tako je 

Šakjamuni rekao s nivoa na kom je bio u tim danima. Zašto onda ovde ne dođu hrpe buda da se 

pobrinu za ljudske poslove? Zapravo buda gore nema potrebe da silazi: dovoljno je da mahne 

rukom da bi izbrisao sve ljudske bolesti, i da mahne rukom da eliminiše karmu svih ljudskih bića 

i spasi ih. Ipak niko tako ne može.  

 

Ljudska bića sama moraju platiti sve što duguju, a to što duguju ne svodi se samo na ravan 

ljudskih bića. Ako hoćete da ih spasite, morate iz srži promeniti njihova srca. Samo tada se važi 

kao pravo spasavanje. Ako bi platio njihove dugove i potpuno ih očistio, a da se njihov misaoni 

domen ne uzdigne... Naravno, oni će spolja izgledati uglancani, ali sve to će biti lažno! Zašto 

kažem da se mora promeniti najunutrašnjiji deo vašeg uma? Neki ljudi su rekli: “Došao sam da 

učim Fa zato što sam bio bolestan. U startu nisam znao, ali kasnije sam shvatio da Učitelj kaže 

da se tu ne radi o lečenju.” Onda ta osoba ne pominje ozdravljenje. “U redu, ja vas neću pitati da 

me izlečite.” On u sebi kaže: “Neću tražiti da budem izlečen. Samo ću čitati knjigu i vežbati. 
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Učitelj će se u nekom trenutku sigurno pobrinuti za moje bolesti.” On i dalje razmišlja na taj 

način. On je uglancan spolja, a nije se promenio u korenu. Ovo treba da zavara ljude, pa čak i 

njegovog učitelja. Kako bi to moglo biti? U stvarnosti on sam sebe zavarava.  

 

To znači da ako želiš da se promeniš, moraš se promeniti duboko unutar, iz svoje sopstvene 

prirode. Samo to je pravo uzdizanje i prava transformacija. Ako se ne promeni priroda tvog 

šinšinga, kad naiđeš na problem [tvoja vezanost] će odmah iskočiti—narašće i pokazati se. Zar 

ne bi bilo strašno kad bi bude bile takve? Promene moraju doći iz same, sopstvene prirode. Zato 

kažem da je kultivacija nešto vrlo ozbiljno. Nema svrhe ako ne promeniš sebe počev od same 

svoje prirode. Kad ljudi pokušavaju da budu dobri i postanu uzori ili heroji u društvu običnih 

ljudi ⎯a nije im važan motiv, možda je on nastao usled dobre želje – oni, ipak, uvek imaju 

nameru ili motiv. Stoga, dobro ponašanje te osobe neće dugo potrajati, i ona će u budućnosti 

ponovo činiti greške. Nije li u prošlosti postojala izreka: “Slavi samo mrtve, a ne žive”? To je 

bilo zato što su ljudi sami otkrili: “Šta ako on jednog dana ponovo pogreši?” Nikakvi zakoni i 

propisi, pa ni ikakva kampanja, nikad neće promeniti ljudsku prirodu ili njihova srca. Osoba 

najpre mora biti duboko ganuta da bi se mogla promeniti.  

 

Bilo da je Šajkamunijeva Nirvana, ili Isusovo razapinjanje koje sam upravo pomenuo, oni su 

za ljudska bića podneli tako ogroman bol, tako su strašno propatili za njih! Kako ljudi treba da 

tretiraju sebe? Kome treba da budu odgovorni? Za koga treba da žive? Ako ćete biti odgovorni 

prema sebi, zar ne treba da živite bistre glave? Kad bi svi mogli tragati unutar sebe za svojim 

sopstvenim nedostacima, učtivost ljudskog društva bi sigurno bila unapređena. Naša Dafa to 

može da donese. Ali je svakako ne prenosim zbog ovih stvari ljudskog društva. Naš cilj je da 

omogućimo kultivatorima da se unaprede, a dok sve više i više ljudi uči, oni će oformiti sredinu 

koja će stimulisati napredak ljudskog društva u celini. Takva je veza između njih. Ali ovo moram 

apsolutno staviti do znanja: ja apsolutno ne pokušavam išta da uradim za društvo, za neke ljude, 

ili da bilo šta postignem u ljudskom društvu. Cilj je da vi dostignete Ispunjenje. 

 

Pitanje: Kad moje telo prolazi kroz čišćenje karme odmah nakon što učinim nešto pogrešno, 

je li to “kazna u istom životu,” kao što je Učitelj opisao?   
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Učitelj: Fenomen kazne u istom životu je postojao ranije i nastaviće da postoji u budućnosti. 

Manje nedolično ponašanje može rezultovati kaznom u istom životu. Kad osoba učini nešto loše, 

ona padne na nos kad kroči na vrata ili je nešto udari kad izađe napolje. Mada stepen do kog ovo 

ide može varirati, ona i dalje biva kažnjena. Ljudi obično ne veruju u postojanje bića na visokim 

nivoima u drugim dimenzijama, pa misle da je slučajno ono što se desilo. Oni samo ljude 

priznaju za inteligentna bića. Kako su ljudi postali apsurdni! Svuda u ovom univerzumu postoje 

životi. Ljudi čine loša dela i rade kako im je volja; kad neko postane takav, kazna u istom životu 

se ređe dešava. Pa šta će se desiti? On će gomilati karmu, i skupljaće je sve više i više. Kad bude 

previše karme, život će mu biti skraćen. Što više karme poseduje, život će mu biti sve kraći, a 

dodatna karma će mu dalje skratiti život. Na primer, za ljude koji su počinili previše rđavih stvari 

i postali “neoprostivo zli,” iako će umreti na ovom svetu, oni će nastaviti da prolaze istrebljenje u 

drugim dimenzijama dok ne plate svu svoju karmu—brojni su načini istrebljenja. Drugim 

rečima, oni za sve moraju platiti. To je zbilja zastrašujuće. Mada, za naše kultivatore stvari nisu 

kao što su za obične ljude. U većini slučajeva, vi transformišete svoju karmu dok napredujete, i 

suflira vam se nagoveštajima.  

 

Pitanje: Ako se kultivišem kod kuće, da li Učitelj manje transformiše moj gong nego kad 

vežbam na vežbalištu?  

 

Učitelj: Ako se kultivišeš kod kuće, zaista se vladaš kao pravi praktikant i kultivišeš se 

solidno i stabilno, onda to nije ništa gore nego kultivacija napolju. Ali ljudska bića obično imaju 

lenjost u sebi—to ne možete poreći—jer vaše misli se još nisu uzdigle na taj nivo. Kad izostajete 

iz sredine za grupnu kultivaciju, to je kao da izostaju podsticaji i gubite spoljne uslove koji vas 

pogone u kultivaciji. Na primer, kad mi radimo meditaciju, ako drugi ljudi trpe nepodnošljiv bol 

i niko ne pušta noge, tebe će biti sramota da pustiš svoje. To te primorava da produžiš svoje 

vreme vežbanja. Drugim rečima, to je sredina koja vas na mnogo načina gura napred. Bez te 

sredine, ako se ne vladate dobro, vas neće goniti taj spoljni faktor, možda ćete popustiti i nećete 

uspevati da budete marljivi. Iako se vi i dalje kultivišete, vaš napredak možda će biti mnogo 

sporiji. Takav je odnos. Ako zbilja možete dobro da vladate sobom, onda nema razlike gde god 

vežbali. Jedina briga je da se nećete dobro vladati. Iako bi neki ljudi mogli reći: “Ja sebe mogu 
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da disciplinujem,” nekim ljudima verujem, ali nekim drugim ne, jer sasvim jasno vidim: oni se 

još uvek nisu probili i dostigli taj nivo.  

 

Pitanje: Neko ko nanosi štetu Fa napisao je puno pogrdnih komentara na primerku knjige 

Džuan Falun - 2 deo. Šta da radim s tom knjigom? 

 

Učitelj: Možeš spaliti tu knjigu. Danas su neki ljudi postali toliko rđavi. Ima svakojakih 

ljudi, čak i takvih koji hule bude. Čim im s jezika siđu blasfemične reči, njihova duša pada. Ono 

što ostaje je polumrtva osoba, koja s ovim telom radi stvari među običnim ljudima. Ta vrsta 

osobe je najlakša meta za opsedajuće duhove; odmah posle toga stiže opsedajući duh. Bez duše, 

njegovo telo je samo prazna ljuštura, pa ga onda preuzima opsedajući duh. Puno je takvih 

slučajeva. I puno je lažnih čigong majstora ovakve vrste. Ti ljudi su zbilja najgori ljudi. 

 

Pitanje: Najdobrodušniji Rusi su hrišćani. Kako da im pomognemo da dobiju Fa? 

 

Učitelj: Ako okolnosti dopuste, možeš pričati s njima. Ako hoće da uče, mogu da uče; ako 

nisu zainteresovani, neka ih. Dafa je ozbiljna i uzvišena—mi nikog ne primoravamo da uči. 

Nebitno je koje je nacionalnosti. Mi širimo Dafu naprosto da bi omogućili da oni koji ne znaju za 

Fa saznaju za njega, i to zato što ne želimo da ih ostavimo. Da li osoba želi da uči, to je njena 

stvar. Isto važi za strance i Kineze. Ljudi određuju da li je neko dobrodušan koristeći današnje 

ljudske standarde. Svi imaju dobru stranu i lošu stranu. Osim toga, celokupno ljudsko društvo 

klizi nizbrdo. Relativno govoreći, ima nekih dobrih ljudi koji i dalje imaju dobru nameru da 

ponovo postanu vrli. To je nešto najdragocenije. Ali što se tiče toga koliko su oni dobri među 

običnim ljudima, mislim da to nije važno. Samo njihova želja da ponovo postanu vrli je nešto 

najdragocenije. Bez toga je vrlo teško biti spasen. 

 

Pitanje: Jedan običan čovek je hteo da uništi Dafa knjigu, pa je jedan učenik je ušao u sukob 

s njim da bi zaštitio knjigu. Je li dobro postupio u smislu trpeljivosti? Da li je nagomilao karmu? 

 

Učitelj: Ne možemo reći da je taj učenik loše postupio. Kad nailazimo na probleme, 

međutim, potrebno je da razmislimo: zašto je taj čovek pred tobom uništio knjigu? Može li biti 



 45 

da ti imaš nekih vezanosti? Ili možda nešto ne valja s tobom samim? Da si u tom trenutku 

korigovao svoje razmišljanje, on bi možda odmah prestao da uništava knjigu. Vrlo je verovatno 

da bi se to desilo. Često kažem da kad naiđete na problem, treba najpre da pogledate unutar sebe. 

Čak i ako problem nema nikakve veze s vama, kad ga ugledate, i dalje treba da tragate unutar 

sebe. Rekao bih da vas tada ništa ne može sprečiti da napredujete na svom putu.  

 

Pitanje: Ja učim Falun Dafu, ali moj muž izučava Knjigu promena. Spalila sam neke od 

njegovih knjiga bez pitanja. Jesam li učinila nešto loše?  

 

Učitelj: Ne, nije to bilo loše. Naš Fa ima unutrašnja značenja u pozadini reči. Ali knjige koje 

su napisali ti lažni čigong majstori takođe imaju stvari u pozadini njihovih reči. Oni nemaju 

toliko jezgrovita značenja, već neke plitke stvari koje ne mogu prevazići Tri domena. A te stvari 

su zle. Njihova obličja su životinjska - lisica, demona, duhova i tih vrsta prljavih, haotičnih 

stvari. Sve one su crne, škodljive za ljude, i “jin” po prirodi. Pa je zaista loše imati te stvari u 

kući. Tvoj muž ih je prihvatio iz neznanja i one mu škode. Pa ako si ih spalila, neka. Ali ako se 

on iznervira i počne da se svađa, prepire s tobom, onda to više nemoj raditi. Ako on ne mari, 

onda je bilo u redu što si ih spalila. I dalje treba da pogledaš unutar sebe: “Da li ja imam nekakvu 

vezanost?” Mislim da se verovatno puno stvari dešava s razlogom. Te stvari, međutim, neće 

delovati na tebe jer ti vežbaš kultivaciju i imaš štit oko svog tela. Svi imate štit; inače, ne samo 

da bi vas drugi ometali, već biste vi uticali na druge.  

 

Pitanje: Šta je “evolucija univerzuma”? 

 

Učitelj: Svi znate da su ljudi definisali “univerzum”. Koliko tačno je velik univerzum? Ljudi 

to ne mogu tačno da objasne. Univerzum na koji obično mislimo je samo kosmički raspon koji 

mi vidimo. Najveći raspon koji savremeni naučnici mogu da osmotre pomoću teleskopa ne 

prevazilazi ovaj naš mali univerzum. Prosto rečeno, to je ono na šta se “univerzum” odnosi. A 

ovaj naš mali univerzum nije ni trilioniti deo velikog kosmosa. On je unutar ovog sićušnog, 

sićušnog domena, koji je trilioniliti deo trilionitog dela velikog kosmosa. To je samo zrnce 

prašine unutar zrnceta prašine, koje je još jedno zrnce prašine unutar zrnca prašine—toliko je 

sićušno. Sav veliki kosmos se kreće, i kosmička tela velikog raspona se kreću. Zar ne biste rekli 
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da se univerzum kreće? Ovo kretanje donosi živote i stvara vrste. Kultivatori ovo kretanje 

nazivaju “evolucijom.” Ljudski um ne može da pojmi stvari na tako visokom nivou. Ovaj 

kosmos je tako ogroman da kad u trenutku Ispunejnja dostigneš najviši nivo svoje kultivacije, i 

dalje ćeš s strahopoštovanjem nalaziti da je neverovatno velik.  

 

Pitanje: Učitelj je rekao: “Briga o ugledu je velika prepreka koja sprečava da se dostigne 

Ispunjenje.” Šta ako neko nije vezan za svoj ugled u društvu običnih ljudi, ali teži dobijanju 

gonga i da bude poznat po svom radu za Dafu? 

 

Učitelj: Onda je ta vezanost razotkrivena i treba je ukloniti. Ponekad neki od naših učenika, 

uključujući veterane, prikazuju vrlo loše vezanosti, kakve nikako ne pristoje kultivatoru. Bez 

obzira, mi ne možemo reći da ta osoba nije dobra. Jer više ne možeš da vidiš vezanosti koje je 

ona uklonila, a pokazuju se samo vezanosti koje nije uklonila. Drugim rečima, mnoge vezanosti 

ne vide se očigledno na njemu zbog toga što se dobro kultivisao; mogu se pojaviti samo one koje 

još nije uklonio. Pa će se možda ukazivati vezanosti koje nije uklonio. Ne može se reći da ta 

osoba nije dobra—samo se može reći da njena vezanost nije dobra. 

 

Bez obzira kako se osoba kultiviše, ona ne može sakriti vezanosti koje nisu uklonjene. Bez 

obzira kako se kultiviše, koristim sve vrste metoda da razotkrijem njene najtvrdoglavije 

vezanosti—čak i kad ona misli da radi najsvetiji posao. Čak i kad radite Dafa posao, ja ću 

proizvesti da se one pokažu. Nije dobro ako mu sam rad ne pomogne da napreduje; popravljanje 

njegovog šinšinga je osnovni prioritet, njegovo uzdizanje je najvažnije. Samo ako je njegovo 

srce čisto i jasno, i on može da shvati svoje probleme, kad ponovo bude otišao da radi posao, taj 

rad će postati svetiji. Pa je razlog zašto mnogi naši učenici ne mogu da ostvare uspeh u svom 

radu to što ga rade držeći se mnoštva svojih vezanosti—oni ne mogu da se oslobode ove ili one 

vezanosti. Bilo da su vezani za sopstvene stvari ili razviju vezanost dok rade za Fa, dok god 

imaju vezanost, ona će se razotkriti u njihovom radu. A posebno kad im namera nije dobra, 

manje je verovatno da će im biti dopušten uspeh. Pa će tada imati krupne prepreke. Jer im nije 

dopušteno da obavljaju posao svete prirode s nečistim srcem. Samo ako sveti posao mogu da 

rade čistog srca, njihov rad će zbilja biti svet. 
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Pitanje: Tokom meditacije, jednom učeniku se tresu noge i on povraća. On to ne može da 

kontroliše. Da li bi Učitelj to mogao da objasni? 

 

Učitelj: Svako ima drugačiju situaciju. Pošto govorim u ovakvom okruženju, o tome ću 

morati na način koji ima univerzalnu primenu. Ako osoba ne može da bude čista dok vežba, ako 

i dalje vežba druge stvari ili ne može da se fokusira na jedan način kultivacije, ili ako meša u 

svojoj glavi stvari iz drugih vrsta čigonga, onda se mogu javiti svakakve situacije poput ove. 

Druga mogućnost je da bi oni koji imaju puno karme mogli imati snažnu reakciju dok se karma 

eliminiše. I to bi moglo biti uzrok ovakve situacije.  

 

Pitanje: Treba da delujemo u skladu s onim u šta smo se prosvetlili, zar ne?  

 

Učitelj: Da, treba. Možda nećete moći da vladate sobom potpuno kako treba; postoji izvesni 

stepen teškoće u tome da se uvek vladamo kako treba. Ali kultivatori treba da se drže ovog 

standarda. 

 

Pitanje: Je li tačno da što se više razdvoji, čovek je više dosegao u kultivaciji? 

 

Učitelj: Nije slučaj da što se više razdvoji, čovek doseže više u kultivaciji. Samo ono što 

dostigne kriterijum može se razdvojiti. 

 

Pitanje: Kad Učitelj govori o “razdvajanju,”da li ste mislili da će naše celo ja ići s vama, i 

znači li to da je bolje što više možemo poneti s nama? 

 

Učitelj: Zapravo, vi to ne znate: Sad kad ste dobili Fa, i dok god je vaš um postojan, vi ste na 

putu ka Ispunjenju. To je sigurno.  

 

Pitanje: Je li tačno da što je veća nečija milost, on više može da istrpi? 

 

Učitelj: Ne, to nije tačno. Milost se javlja kad se odstrani taj deo emocija. Sposobnost da se 

trpi je nešto što rezultuje iz kombinacije mnogih faktora. 
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Pitanje: Mogu li zatražiti od Učitelja da pojača moja ispaštanja da bih mogao otplatiti svoju 

karmu i pre se vratiti se prvobitnom, pravom sebi?  

 

Učitelj: Ne. Bez obzira šta ti zamišljaš, to neće ići. Još manje treba namerno da težiš 

teškoćama i mukama. To je pogrešno. Zapravo, svi aranžmani su sistematični. Nema potrebe da 

se puno misli o tim stvarima.  

 

Pitanje: Mislim da naprosto treba da radim stvari u skladu sa tri reči - “Džen, Šan i Ren.” 

Je li u redu razmišljati na ovakav način?  

 

Učitelj: Da. Dok god ti je um postojan, samo idi i radi stvari na taj način i sledi zahteve. Ali 

moraš puno učiti Fa. Inače nećeš poznavati unutrašnja značenja Džen, Šan, Rena na različitim 

nivoima, i onda nećeš moći istinski upražnjavati Džen, Šan, Ren u svom ponašanju. 

 

Pitanje: Postoje stvari u koje ne mogu da se prosvetlim. Zbog čega se čini da naprosto ne 

mogu da shvatim stvari u potpunosti? 

 

Učitelj: Nije važno ako ih ne razumeš. Nije da za kratko vreme treba da shvatiš sve što sam 

ja napisao. Dok tvoje učenje Fa postaje sve dublje i dublje, ti ćeš shvatati te stvari. 

 

Pitanje: Ponekad kad vidim vašu sliku, ja se uplašim. Pitam se zašto. 

 

Učitelj: Nisi ti taj koji se plaši—to je tvoja misaona karma.  

 

Pitanje: Je li u redu ako rentiramo mesto za grupno učenje da bi svi mogli učiti tamo? 

 

Učitelj: Ako su uslovi dobri i postane previše udobno, onda mislim da se suviše komforno 

kultivišete. To nije dobro. Ako imate uslove, to jest, ako imate takvo mesto i možete da ga 

obezbedite ne trošeći ikakav novac, onda nisam protiv toga. Ako ništa drugo, možete ići tamo 
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kad pada kiša, zimi kad pada sneg itd. Ako treba da potrošite novac da biste stvorili bolju 

sredinu, to nije dobro, bez obzira koliko mnogo ili malo novca je uključeno.  

 

Pitanje: Učenici na selu ne znaju puno o modernim naučnim terminima koji se pominju u 

vašim knjigama. 

 

Učitelj: To su stvari koje im se mogu objasniti. Objasnite im izvorna značenja termina, to 

jest, objasnite im izvorne reči—površinsko značenje reči. Ali potrebno je da čitate Fa, i treba da 

čitate knjigu redom koji je napisan i s kontekstom onog što se čita u umu.  

 

Pitanje: Ako ne razumem površinsko značenje nekih reči, mogu li pogledati u rečnik? 

 

Učitelj: Da, to ne bi trebalo biti problem. Rečnici objašnjavaju samo površinsko značenje 

reči. Ali reči koje ja koristim često nisu u rečniku.  

 

Pitanje: Ima jedan hrišćanin koji živi u našoj blizini. Stalno mi traži da mu napravim 

krasnopis. Neprijatno mi je da odbijem, ali se bojim da ne stvorim smetnju ako pristanem.  

 

Učitelj: Ako si to uradio, uradio si. Mi ljudima možemo doneti samo korist. Nije da te stvari 

mogu uticati na nas. Zapravo, da li hrišćanstvo ili katolicizam, ja to smatram samo poslom. Ja to 

ne smatram kultivacijom. To je samo posao. 

 

Pitanje: Postoje neke stvari koje želim da otpustim. Zašto to nisam u stanju? 

 

Učitelj: Znači da su postale oformljene predstave. Čak i ako ne možeš da zaboraviš te stvari, 

moraš naći način da ih odagnaš. Onda će postepeno oslabiti i s vremenom će biti eliminisane.  

 

Pitanje: Je li bolje da svi u istom ritmu “slede mehanizme na dole” [u četvrtoj vežbi]? 

Ponekad su razlike znatne. 
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Učitelj: Tako je—što su pokreti više sinhronizovani, bolji je osećaj. Jer kad radite vežbe, vi 

ojačavate mehanizme izvan vaših tela. Vaša praksa počiva na neprekidnom okretanju tih 

mehanizama; oni vas automatski kultivišu u svakom trenutku. Kad radite vežbe, vi ojačavate te 

mehanizme. Pa kad su vaši pokreti sinhronizovani i svi ih skupa rade, energija je jača i vi bolje 

možete jačati mehanizme.  

 

Pitanje: Zimi, kad je temperatura oko -30°C, je li u redu raditi vežbe u zatvorenom prostoru? 

 

Učitelj: Samo dajte sve od sebe da se vežba napolju, jer godinama tako radimo. Učenici u 

Čangčunu i Harbinu vežbaju napolju. Biće vam dobro ako se bolje obučete. Ali ako je previše 

hladno za izdržati, možete vežbati u zatvorenom, da biste ponovo izašli napolje kad nije toliko 

hladno.  

 

Pitanje: Jedan učenik je iznajmio učionicu svojim vlastitim novcem. Da li se to smatra 

„uplitanjem novčanih stvari“? 

 

Učitelj: To nije nešto što je vaš asistentski centar učinio, niti je to uradilo vaše vežbalište. 

Sam učenik je to hteo da uradi, pa je to njegov lični čin. Hteo je da učini dobro delo da bi vas 

podržao, to je tako. On je naprosto učinio dobro delo kao pojedinac. Ali takođe treba nešto drugo 

da uzmemo u obzir: a to su mogućnosti učenika da uradi ovako nešto, što znači, da li ima 

finansijsku sposobnost. To je jedno. Drugo, da li se taj učenik dugo kultiviše? Kad bi se 

predomislio, tada bi mislio da je protraćio pare, što bi na dalje moglo stvoriti problem. Sve ovo 

treba razmotriti. Ali mislim da je najbolje da se potrudimo da vežbamo napolju.  

 

Pitanje: Blizu našeg vežbališta neki ljudi rade razne vrste čigonga. Neki od naših učenika se 

brinu da će nas to omesti i uticati na nas. 

 

Učitelj: Neće uticati na vas. Oni nas nikako ne mogu omesti. Ali ne treba da imate misao: 

“Hoće li nam oni smetati?” Ne smete se kolebati. Ne treba da se vezujete.  

 

Pitanje: U poslednje vreme, misaona karma mi je posebno jaka. Čak se plašim da sam 
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demon za kog je priređeno da dođe ovde. Je li to misaona karma, a ne ja?  

 

Učitelj: Ne brini, to nisi ti. To je karma. Ali reći ću ti, pošto se kod svakog razlikuje količina 

te stvari koju svako ima, neki ljudi mogu je imati više, pa će biti jača. Ljudi koji imaju više, 

možda će više morati da istrpe. Možda ste prethodno učinili više pogrešnih stvari te vrste, pa 

morate dati sve od sebe da to potisnete i tome se oduprete. Dok god je možete razlikovati od 

sebe, ostatak je lako rešiv.  

 

Pitanje: Osećam da nisam bio dobar u kultivaciji i da imam previše prljave stvari. Kod kuće 

se čak ne usuđujem da pogledam [slike] Učitelja.  

 

Učitelj: U redu je, Učitelj zna kakva je situacija. Znam da si ranije grešio. Danas počni 

iznova. Stoga ostavi svoje brige po strani i kultiviši se.  

 

Pitanje: Moja kći ima nizak IQ faktor. Ali već tri godine uporno uči Fa i vežbe. Ipak ne 

razume Fa dobro. Hoće li moći da dostigne Ispunjenje? 

 

Učitelj: Ne mislim da je niži IQ faktor problem kad je u pitanju učenje Fa. Ona uči Fa tri 

godine, i njen trud definitivno neće biti uzaludan. Zar se ipak ne brineš previše? Možda nije 

toliko strašno. Često neka od naše dece imaju sasvim posebnu pozadinu. Pošto je jasno videla od 

gore (to gore su bića s visokih nivoa) u kom trenutku u životu bi mogla da dobije Fa i šta bi onda 

radila, videvši da će ta porodica dobiti Fa kasnije, ona je poželela da se reinkarnira u toj porodici. 

Posebno je velik broj ovakvih slučajeva. Neka od naše dece su zbilja čudo, dok su neka to malo 

manje. Ne treba toliko misliti o tome.  

 

Pitanje: Kako da gledamo na razlike u nivoima učenja Fa i kultivacije u različitim 

oblastima? 

 

Učitelj: Nema razlike. Svako područje ima one koji su vrlo marljivi, kao i one koji nisu 

marljivi. Svuda postoje mudre osobe, prosečne osobe i budalaste osobe. Neka područja su 

kasnije dobila Fa i možda pomalo zaostaju u napretku, to je sigurno. Ali takođe ima 
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novopridošlih koji su prestigli veterane. Mnogi od onih koji su kasnije dobili Fa nisu me lično 

videli, a imaju vrlo duboko razumevanje Fa. I brzo napreduju, nemaju mentalnih prepreka. 

Ranije su novi učenici imali prelazni proces, u kom su shvatali Fa. U to doba, kad sam predavao 

Fa u Guangdžou, tokom prva dva časa učenici nisu shvatali o čemu pričam. Samo su znali da je 

to nešto dobro, ali nisu shvatali o čemu ja govorim. To će reći, misli ljudi u Guangdžou su bile 

obuzete zarađivanjem novca, posebno jer je to bilo posle ekonomskih reformi i otvaranja. Sve do 

trećeg i četvrtog časa oni nisu bili dirnuti, i još nisu iznenada shvatili o čemu govorim. Tek tada 

je velik broj učenika počeo da sustiže. Danas, oni koji dobiju Fa često vrlo brzo napreduju. 

Možda je to zato što je oformljena sredina i uslovi su na svaki način sazreli; to znači da su 

spoljni uslovi tu. 

 

Pitanje: Povodom grupnog učenja, neki ljudi misle da iščitavanje knjige znači čitati knjigu 

iznova i iznova, da diskusija nije potrebna, da se Fa treba razumeti samostalno i da treba da 

čitamo jedno poglavlje dnevno. Je li ovo od koristi za učenje Fa? 

 

Učitelj: Iščitavanje knjige naprosto znači čitati od korice do korice—tu nema ničeg nejasnog. 

Znači čitati iznova i iznova—iščitavati knjigu. Mi zajedno učimo Fa, na kraju krajeva, da bismo 

mogli deliti svoja razumevanja i diskutovali jedni sa drugima: “Iznenada sam shvatio ovo 

značenje u tim rečima Učitelja,” ili “Meni i dalje ne ide dovoljno dobro po ovom pitanju.” To 

vam može nedostajati dok kod kuće učite. Od sada ispravljajte ovaj nedostatak. Drugim rečima, 

neophodno je deliti razumevanja i međusobno raspravljati. A iščitavanje knjige treba da bude u 

fokusu. Ne treba da učimo jedan deo, stanemo, započnemo diskusiju, a onda da učimo sledeći 

deo, pa da ponovo raspravljamo—to nije dobro. Treba puno da čitate od korice do korice. Vreme 

koje utrošite pričajući o sebi i svojim razumevanjima ne treba da bude duže od onog koje utrošite 

na čitanje Fa. Učenje Fa je najvažnija stvar. 

 

Pitanje: Možete li nam reći o poreklu Velikog Zakona (Dafa) kosmosa, naime, o Džen-Šan-

Ren? 

 

Učitelj: Da vam kažem, vi nikad nećete znati koliko je golem ovaj kosmos, pa je još manje 

moguće govoriti o njegovom poreklu. Osim toga, nema takvog jezika. U ovom kosmosu, čak ni 
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jezicima bogova na jako visokim nivoima ne može se objasniti šta je kosmos konačno, a da ne 

pominjem ljudske jezike. Kosmos će večito ostati enigma za ljude, oni nikad neće znati šta je to. 

Usmerite svoju pažnju na učenje Fa!  

 

Pitanje: Jesu li predstave najfundamentalnija stvar ljudi? Kakvi bi ljudi bili da nemaju 

predstave?  

 

Učitelj: Osoba bez ikakvih predstava je vrlo nevina i dobra. Ali ona definitivno nije poput 

deteta—ona je odrasla i razumna je. Deca nemaju nikakvih predstava, naivna su i dobra. Ona 

rade stvari bez krajnjeg cilja. Ali odrasli nisu takvi; čak i kad se oslobodiš tih predstava, i dalje 

nećeš biti takav. Jer kad više nemaš nikakvih predstava, ti si već u procesu uzdizanja i tvoj novo 

se već popeo gore. Tokom tvoje kultivacije, predstave se postepeno smanjuju i oslabljuju. Takve 

su stvari dok na kraju potpuno ne nestanu..  

 

Pitanje: Ponekad mi dobro ide kad učimo Fa u grupi, a ponekad ne. Kako da razumem takvo 

nestabilno mentalno stanje?  

 

Učitelj: To su tvoja sopstvena stanja u kultivaciji. Niko ne može biti toliko uporan da to 

dobro radi u svim sredinama i da uvek upije ono što se uči bez smetnji od strane raznih misli. Ali 

takođe želim da vam kažem da sa svakim vašim testom, proći ga dobro, ne proći ga dobro, biti 

sposoban da ga prođeš ili ne biti sposoban da ga prođeš—to je kultivacija. Kad bi svaki test 

mogao proći, bio bi bog! I više ne bi morao da se kultivišeš, je li tako? Ali ne smeš dopustiti sebi 

da popuštaš. Trebaš biti marljiv u kultivaciji.  

 

Pitanje: Kad je smenjen jedan koordinator asistentskog centra, u pokušaju da osnuje svoj 

sopstveni, on je odveo grupu učenika i osnovao zasebnu grupu za učenje.  

 

Učitelj: Ako je taj koordinator zaista imao problema pa je zato smenjen, onda mislim da je to 

bilo neophodno. Oni koji prave pare, oni koji navode praktikante da čine pogrešne stvari, oni koji 

ne mogu dobro da se vladaju, oni koji prouzrokuju probleme… po mom mišljenju, oni ne samo 

da nanose štetu ugledu našeg Fa, već nanose štetu društvu. Takve koordinatori treba smeniti.  
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Bilo učenik ili sam koordinator, on će postepeno shvatiti svoje greške. Ali u tom 

vremenskom periodu, apsolutno ne treba da tretirate tog koordinatora kao običnog čoveka. To ne 

možete. Postoje stvari koje nije uspeo da prevaziđe, ali on je možda i dalje kultivator. Ali ako u 

svojim postupcima zbilja nanese štetu Fa, onda je to nešto drugo. Ako napada Fa, šteti Fa, ili je 

njegov postupak različit od Fa, onda je on razvio demone u sopstvenom umu, potpuno je skrenuo 

s Fa i izgubio je kontrolu. Mi ga definitivno nećemo priznati. Eto šta treba da radimo ako se 

ovakav problem desi. Ja ga ne bih priznao [za svog učenika]. 

 

Što se tiče onih koji su ga sledili—neka svi razmisle—to nije bilo slučajno. Kultivacija je kao 

velika plima koja prosejava pesak. Neki ljudi ne uče Dafu iskreno, i možda će na tome ostati. 

Nama nisu potrebni oni koji se glupiraju i pokušavaju da prođu kao praktikanti. To bi mogao biti 

jedan od razloga. Učenici bi privremeno mogli imati pogrešno razumevanje ili biti privremeno u 

konfuziji, ali oni će se vratiti kad shvate svoje greške. Mada su neki ljudi naprosto u konfuziji—

zašto ne razmislite jeste li došli ovamo da učite Fa ili da sledite nekog?  

 

Pitanje: Učitelj je rekao da im je vreme da se razbistre u glavi i postanu pravi bogovi. 

Mnogim učenicima ovo je teško da shvate. 

 

Učitelj: Mi to sada postepeno radimo, uključujući i ono o čemu danas govorim. Govori se o 

mnogim stvarima koje okružuju ovo pitanje da bi svima postajalo jasnije u glavi.  

 

Pitanje: Da li se test otimanja od ljudskosti dešava često ili samo jednom?  
 

Učitelj: Takve prilike sigurno ne nailaze često. Možda će u budućnosti biti drugih oblika—

možda će biti, možda neće. Ovo je sve nepoznato. Ali ako se iz osnova ne promenite, vi ih nećete 

proći bez obzira koliko šansi se da. Kultivacija je naprosto takva. Nikada vam neće biti jasno 

rečeno hoće li se nešto desiti ili ne. Kad bi vam se sve reklo, vi biste ih prošli, ali to ne bi bio 

pravi test. Samo kad nisi svestan toga bićeš iskušan u kritičnom momentu da bi se videlo jesi li 

solidan i možeš li napraviti taj korak napred. Ili, kad procenjuješ je li nešto dobro ili loše, bićeš 

testiran da se vidi kako ćeš postupiti. Tako je to.  
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Pitanje: Dok se uči Džuan Falun, je li dobro ako uzmemo informacije iz Džuan Faluna 2 i 

drugih Dafa knjiga koje su relevantne nekim delovima Džuan Faluna,  i učimo ih  zajedno?  

 

Učitelj: Ne, to nije dobro. Samo se usredsredite na učenje. Kad čitate jednu knjigu, treba 

budete skoncentrisani na nju; tako treba da je čitate, i da čitate po redu. Ne treba da tragate za 

bilo čim u skladu sa nekim svojim ciljem, ili nešto da radite sa sopstvenim ciljevima. Tako neće 

ići. I da vam kažem kad dostignete određenu tačku i vreme vam je da dostignete sledeći nivo, 

biće vam dopušteno da idete na gore, i kad vam je vreme da shvatite Fa principe na nekom 

nivou, biće vam dopušteno da ih spoznate. Recimo da si danas nešto uradio i nisi siguran je li to 

ispravno ili pogrešno: ako uzmeš Džuan Falun i nasumice okreneš stranu, bez ikakve namere da 

ga otvoriš na nekoj konkretnoj strani, garantujem da će strana koju si otvorio biti relevantna za 

ono što si danas radio. (Aplauz) Naravno, ako ovo probate kad dođete kući, s takvom vezanošću 

ništa nećete pronaći. Kultivacija je ozbiljna stvar: Nikad vam neće biti dopušteno da isprobate 

ovo, kao da je to dečja stvar - to ne bi išlo. Drugim rečima, ne treba ništa raditi sa sopstvenim 

motivima.  

 

Knjiga Dafe, Džuan Falun, služi za sistematsku kultivaciju. Čitajte je. Što se tiče ostalih 

knjiga kao što su Objašnjavanje sadržaja Falun Dafe, Džuan Falun 2, itd, to je samo dodatni 

materijal koji se čita kao referenca. Cilj Bitno za dalje napredovanje je da ispravi uobičajene 

probleme i neispravne situacije koje su se pojavile u vašoj kultivaciji kao celini.  

 

Pitanje: Neki ljudi kažu da je moć Dafe bezgranična, pa nema potrebe da učenici Dafe štite 

Fa. Je li ispravno to što kažu? 

 

Učitelj: Ne, nije. Istina je da je moć Dafe neizmerna. Danas svi vežbamo kultivaciju u 

sredini običnog ljudskog društva. Kad bi iskvarena bića sa visokih nivoa došla da čine rđave 

stvari, sam Fa bi poslao bogove-čuvare Fa ili druga bića sa visokih nivoa da ih uništi; kad bi naši 

učenici činili rđave stvari i kad bi bogovi došli i ubili ih, svi bi priznali da je moć ovog Fa zbilja 

ogromna i više se ne bi usudili da prave probleme za Fa. Onda se više ne biste mogli kultivisati. 

Bogovi ne mogu tek tako doći ovde da ubiju obične ljude, niti mogu da naruše ovu sredinu u 
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kojoj se kultivišete. U našoj kultivaciji, ako možemo biti dobri u odbrani Dafe u različitim 

situacijama kad društvo i razni ljudi stvaraju svakakve probleme za nas, nije li to štititi Fa? 

  

Što se tiče rđavih ljudi, ili onih koji rade rđave stvari, ako je moguće spasiti ih, možemo 

pokušati da ih ubedimo i možda će biti spaseni. Ako insistiraju da rade stvari na svoj način i 

nastave da rade te stvari—rade ih histerično—onda ćemo se mi pobrinuti za njih kad dođe čas. 

Takođe je moguće da ih za sada koriste da iskušaju naše učenike. Kad se naša kultivacija okonča, 

oni će morati da plate za ono što su učinili, tu nema sumnje.  

 

Pitanje: Oni koji neće moći da postanu bogovi, zašto barem ne mogu ostati kao ljudi? 

 

Učitelj: Ceo kosmos se obnavlja. Što se ljudi tiče, kad se ova kultivacija završi, ova sredina 

više neće biti potrebna. Ljudi koji budu ostali biće podla ljudska bića, koja su još više trula i još 

lošija; kad nisu dobri, ljudi bivaju eliminisani. Neka svi razmisle: Mogu li ovako nastaviti da 

postoje? Ljudska bića zaista su stvorili bogovi. Objasnio sam to ranije, ali hajde da objasnim još 

malo. Kao što znate, mi ljudska bića živimo u dimenziji sačinjenoj od molekula. Ali jeste li znali 

da je sve oko nas sačinjeno od molekula, pa čak i vazduh? Ono što jedeš, što piješ, sve s čime 

dolaziš u kontakt, sve oko tebe, i sve stvari koje ne možeš da vidiš su sačinjene od molekula. Pa 

ako se gleda spolja—ako se sagledaju Tri domena izvan sredine našeg univerzuma—ne nalaze li 

se ljudska bića unutar humke molekula? Vi živite usred humke molekula; čak i vazduh koji 

dišete su molekuli. A šta su molekuli za bića s visokih nivoa koja gledaju ljudsku dimenziju 

izvan Tri domena? Bogovi generalno nazivaju te molekule “tlom” ili “blatom.” Vi ste usred 

blata, ljudska bića riju po blatu—to je ono što bogovi vide. Bogovi vide sve [ovde] na taj način. 

Takođe, postoje superiornije supstance na različitim nivoima. Kad ovako objasnim, mislim da 

vam nije tako teško shvatiti zašto je Isus rekao da je Jehova stvorio čoveka od blata!3 To nije 

blato, tle, koje vi vidite—sve ovde je blato. Čak i vaše meso oni smatraju za tle, za blato. Jer u 

očima bogova, ravan molekula, a posebno ravan najgrubljih molekula je najprljavije i najgore 

blato. Tako to oni vide.  

 

                                                             
3 Prim.prev: ovo bi se moglo prevesti i kao “glina.” 
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Pitanje: Nekim ljudima se tele naginje levo ili desno dok vežbaju. Ovo drugima izgleda malo 

čudno. 

 

Učitelj: Svako ima svoju sopstvenu situaciju. Neki ljudi imaju više materije na ovoj strani 

tela, nego na drugoj. Ima takvih slučajeva. Ovo ste sami prouzrokovali u različitim sredinama i 

pod različitim okolnostima u prošlosti. Svejedno, potrebno je samo da se skoncentrišete na 

kultivaciju, a ja ću se pobrinuti za te stvari za vas. Vi ih ne možete sami rešiti. Vi samo treba da 

se fokusirate na kultivaciju. Nema svrhe da imate još jednu vezanost više. Ako budete mislili o 

tome, predstavljaće opterećenje, prepreku i vezanost. Nisam li upravo pomenuo da sam otvorio 

stvari toliko da više nema vrata, i da ja gledam samo na srca ljudi? Ako čak ni pod ovim 

okolnostima i dalje ne kultivišete sebe i ja ne gledam vaša srca, kako vas mogu spasiti? Je li 

tako?  

 

Pitanje: Kako da što pre uklonimo sve postnatalno stečene predstave?  

 

Učitelj: Jedini način je da se bude odlučan u učenju Fa, i kad pogrešna misao iskoči, setiti se 

da si kultivator i potisnuti je pravim mislima. Moji fašeni vide vaše mentalne aktivnosti vrlo 

jasno. Ako ih možete razlikovati i ne smatrati to sobom, onda prirodno to nećete biti vi, pa će to 

biti odstranjeno. Ali neće vam biti eliminisano u jednom mahu. Biće podeljeno na različite nivoe 

i postepeno će se smanjivati, jer [nešto od toga] mi moramo ostaviti da biste sami mogli da 

razumete Fa i kultivišete se. Ali ćemo odjednom ukloniti neke izuzetno loše. Tako to ide.  

 

Pitanje: Jedan učenik je padao u san za vreme grupnog učenja Fa. Drugi su mu na to 

ukazali, a njemu se to nije dopalo i prestao je da dolazi na grupno učenje.  

 

Učitelj: Onda nema potrebe da ga zovete na učenje. On nije došao da uči Fa, došao je da 

spava. Zašto ga zvati da dolazi? Je li tako? Dolazi da spava? Nisu nam potrebni ljudi koji dolaze 

da spavaju. 

 

Ne brinite zbog malog broja ljudi. Čak i ako je na našim vežbalištima samo jedan pravi 

kultivator, ja bih rekao da to nije loše. Nemojte da vas brine mali broj ljudi. Kad biste imali 
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gomilu ljudi—recimo hiljadu—ali nijedan od njih nije pravi kultivator, koja bi korist bila od 

toga? To bi čak štetilo Fa. 

 

Pitanje: Ponekad naš posao asistiranja drugima nije dovoljno dobar jer se plašimo da ne 

napravimo grešku u tumačenju Fa. 

 

Učitelj: Puno puta sam govorio o temi asistiranja drugima. Na primer, možete ovako 

govoriti: “Razumem ovo značenje Fa na nivou na kom sam—to je ono što razumem na svom 

nivou. Naravno, Fa ima značenja koja su jezgrovitija od toga!” Nije problem reći: “Ne 

zadovoljavam zahteve Fa u nekom polju,” ili “Mislim da se u Fa govori o nekim stvarima na 

ovom konkretnom domenu. Međutim, Fa ima druga unutrašnja značenja”—ovo treba jasno reći. 

Drugim rečima, ne treba da ograničavate sebe. 

 

Pitanje: Praktikanti i dalje imaju posao u društvu. Treba li da primenjuju principe društva 

običnih ljudi u rešavanju problema [na poslu]?  

 

Učitelj: Posao je posao. Kultivacija je kultivacija. Ali vaše popravljanje šinšinga kroz 

kultivaciju će se odražavati u vašem [postupanju prema] određenim pitanjima na poslu. Takođe, 

ako vaš šef insistira da nešto učinite, možete mu malo više izaći u susret, budući da niste vi taj 

koji želi da se to uradi. On vas neće razumeti ako to ne učinite. Ali nećete praviti krupne greške. 

Ako nešto nije ispravno, kad to radite, pokušaćete da ga uradite ispravno i rešite na svoj 

sopstveni način. Sve zavisi od toga kako postupite. Mislim da sve te stvari možete dobro da 

rešite, ne mislim da postoji problem. Ima još jedno: Neki od nas se toliko brinu za utisak koji 

ostavljamo, da ne dopuštamo drugima da saznaju da vežbamo Dafu. Oni ne daju drugima da 

znaju koliko su dobri. Mislim da puno toga ljudi sami prouzrokuju. Mogu vam reći da sada ima 

100 miliona ljudi koji uče Dafu. To nije mali broj. Vi niste izolovana pojava, i niko vam se neće 

smejati. Posebno u ovom okruženju Čangčuna, kad se pomenu praktikanti Falun Dafe, svi znaju 

da su oni dobri ljudi.  
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U mnogim krajevima, kad naši otpušteni radnici traže nov posao, ljudi kažu: “Angažovaću 

bilo kog Falun Dafa praktikanta.” Nemojte misliti da je vaš slučaj izolovan ili da štrčite, to nije 

slučaj. Mi smo uspostavili ovu sredinu. Šta više, ovakva sredina se formira po celoj zemlji.  

 

Pitanje: Jedna druga čigong grupa radi vežbe pored nas i glasno pušta muziku. Da li da…? 

 

Učitelj: Nije važno. Nije li i to nešto što nas iskušava, da bi se videlo da li nas pogađa? Kad 

oni puste svoje stvari, zar nas to ne pogađa? U tom trenutku se ispituje da li vas to uznemirava i 

da li se ljutite. Uzrok moramo tražiti iznutra, i ne treba ni da trepnemo kad zagrmi. Neka oni 

puštaju svoju muziku. Kad vas to zbilja ne bude pogađalo, samo će nestati. Garantovano. Ako to 

rade namerno, ako zaista ne možete da rešite problem ili ako ima puno novih učenika, u tom 

slučaju možemo potražiti novo mesto. Oni misle da je to mesto dobro, pa neka im ga. Svuda gde 

mi vežbamo Falun Gong, to će biti dobro mesto. Mi prepravljamo sredinu – ne biramo je. 

 

Pitanje: Kako kultivatori bolje da obavljaju poslove kao lideri? 

 

Učitelj: Za ljude na liderskim pozicijama, danas ima tako puno uznemirujućih stvari. Kad bi 

svi ljudi u društvu vežbali Falun Gong, mislim da biste bez mnogo brige obavljali svoj posao. 

Kad bi svi mislili o interesu javnosti, kad niko ne bi mislio o sopstvenom interesu, kad niko ne bi 

mislio o stvarima koje koriste njemu samom, i kad bi svi mislili o dobrobiti drugih, razmislite, 

kakvo bi društvo bilo? Naravno, mi ne mislimo da od svakog zatražimo da postane običan čovek 

kad dobije Fa. Samo ilustrujem poentu. Što se tiče toga kako rešavati stvari, to su specifična 

pitanja o kojima sami treba da odlučite. Sami treba da ih rešavate u skladu sa onim što smatrate 

da praktikant treba da radi. Prema nekim stvarima možete biti popustljiviji i tolerantniji. Prema 

sebi treba da budete stroži.  

 

Pitanje: Kako da se postavimo prema nezdravim pojavama u društvu koje se sreću na poslu?  

 

Učitelj: Nemoj toliko misliti o stvarima koje su izvan tvoje kontrole. Ako si rukovodilac i 

ako u tvojoj firmi dominira iskvarena praksa, onda si ti odgovoran za to. Ali ako to nije nešto što 

se dešava na tvom radnom mestu, ili ako nisi na nekom odgovornom položaju u društvu, onda to 
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nije tvoja stvar i ne čini je takvom. Samo treba da se potrudiš da se dobro ponašaš. Ono što mi 

tražimo je da se dobro ponašamo, počev s nama samima. Ako se svako pobrine da se dobro 

ponaša, onda će sve u društvu biti u redu. Dok ako svako izigrava policajca pred drugima, što 

više ljudi to pokuša stvari će gore stajati, i nastajaće sve više trvenja. Ako se ljudi ne vladaju 

dobro već izigravaju policajce prema drugima, onda će se prepirati među sobom: “ti nisi dobar,” 

“ona nije dobra,” ili “on nije dobar.” Tenzije među ljudima će biti sve intenzivnije. Mora biti 

tako. 

 

Pitanje: Zašto neki ljudi stalno pogrešno razumeju Fa ili ga razumeju na ekstreman način? 
 

Učitelj: Zapravo je vrlo prosto. To je samo pitanje šta je početna tačka u nečijem 

razmišljanju. To jest, kad hoćeš da razumeš Fa, koja je osnova tvog razmišljanja i koje je 

polazište? Kad se držiš sopstvenih vezanosti i želiš da tragaš za odgovorima ili nečim što štiti 

stvari koje ne možeš da pustiš, naravno da ćeš pogrešno shvatati Fa. Ako ni o čemu ne misliš dok 

čitaš Fa, ono što ti Fa govori biće tačno. Ne pokušavaj da nađeš u Fa ono što ti misliš da je 

ispravno. Ne pokušavaj da nađeš u Fa stvari koje tebi samom daju opravdanja, i nemoj vaditi 

stvari iz konteksta da bi zaštitio sebe. To je neprihvatljivo, i što više budeš čitao sve će te više 

zbunjivati. Zavisi samo od toga koje ti je polazište.  

 

Pitanje: U ovom času, koji je najbrži način da se dostigne Ispunjenje? 

 

Učitelj: Ja sam za ljude stvorio najbrži i najbolji način kultivacije. Mi smo u ovoj 

najsloženijoj gomili ljudi, i ova kompleksna sredina vam omogućuje da brzo napredujete. 

Istovremeno, danas se prenosi ovako ogroman Fa. Ovaj Fa dopušta ljudima da brzo napreduju. 

Koliko bi ti brže od ovog? Ništa ne može spasiti ljude brže od Dafe. Osoba puna karme najpre 

treba da razmisli o tome kako da otplati svoju karmu. Nije vaš posao da birate [odgovarajući 

metod]. 

 

Pitanje: Stalno mislim da je prepisivanje knjige gubljenje vremena.  

 

Učitelj: Onda razmišljaš pomalo ekstremno.  
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Pitanje: Da bi se prevazišla misaona karma, sem upotrebe snage volje da joj se odupremo, 

ima li nekog drugog dobrog načina? 

 

Učitelj: Ne. Čak i kad bi je uhvatio rukama, ne bi je mogao iščupati. Nema drugog načina. 

Vaš napredak i uklanjanje vaše misaone karme dolaze s rastom vašeg nivoa. Kultivacija je 

ozbiljna stvar, ona ne ide onako kako bi ti hteo. Svaki njen aspekt se pažljivo aranžira za tebe. 

Puste želje ne pomažu.  

 

Pitanje: Pošto se skine sloj ljudskog tela sačinjen od najkrupnijih ćelija, u kom obliku 

postoje tela u drugim dimenzijama?  

 

Učitelj: Ja sam rekao da ljudska bića ne umiru kad ljudski život umre. Govorio sam o ovom 

u Fa i jasno objasnio. Kad osoba umre, samo sloj najkrupnijih molekula—ljudska ljuska ili ovaj 

sloj molekula na površini—umire i spada u ovoj dimenziji. Kako bi moglo umreti vaše pravo 

telo, sačinjeno od mikroskopskije materije? Vatra u krematorijumu ne može sagoreti vašu 

mikroskopskiju materiju, ne može je doseći. Da vam kažem da to nije zato što ljudska vatra ne 

može da ih sagori, ili zato što ljudska vatra nije dovoljno vrela da sagori jezgra. To je zato što 

postoji razlika u dimenzijama između vatre ovde i supstanci tamo. Zato vatra ne dopreti do njih.  

 

Pitanje: U poglavlju “Vežbanje naopake kultivacije,” rekli ste da su velika prosvetljena bića 

stvorila nove univerzume na osnovu sopstvenih karakteristika. Onda originalne karakteristike i 

novi univerzumi… 

 

Učitelj: Ovaj kosmos je izuzetno ogroman; to što si izneo se dešava u univerzumima na više 

nivoa, ali ono o čemu se u knjizi govori nisu pitanja u tako velikom kosmičkom telu. Tako je to.  

 

Brojni su univerzumi u kosmičkom telu. Gledajući ih iz ogromnog kosmičkog tela, svi oni su 

kao zrnca prašine. Na različitim nivoima Fa, različiti univerzumi shvataju Fa na različitim 

nivoima. Na primer, istinski Fa nekog nivoa neće biti razotkriven bićima. Ali karakteristike Fa 

koje se manifestuju su nešto što bića mogu znati. Po istom principu, ovo što sam vam danas 

rekao je samo uopštena rasprava onog što ćete razumeti kad se uzdignete na taj nivo. Vi nećete 



 62 

znati pravo otkrovenje tog nivoa. Stoga, ako su bića na nekom nivou stigla tamo kroz kultivaciju 

od dole (Dafa praktikanti su izuzetak), oni će biti saobraženi s Fa na tom nivou u procesu rasta 

njihovih nivou u kultivaciji, i razviće svoje sopstvene stvari koje su kultivisali. Na primer, 

Šakjamuni je imao “Zapovesti, Koncentraciju, Mudrost.” Njegove Zapovesti, Koncentracija, 

Mudrost slažu se s principima Fa na njegovom nivou i s Fa kosmosa na tom nivou. Tako se on 

uzdigao na taj nivo. [Njegov] celokupan univerzum je sačinjen od principa njegovog Fa—

sačinjen je od Zapovesti, Koncentracije, Mudrosti. Istovremeno, ovaj Fa je takođe evolucioni 

princip za sve njihove Statuse dostignuća. Sva materija i forme se menjaju s tim njegovim 

stvarima. Drugim rečima, on ne zna da se tamo zapravo odražava fundamentalni Fa, ali može da 

zna njegove manifestacije. Prosvetlivši se u stvari na tom nivou, on tako može da postoji na tom 

nivou. A onda je on dobio nešto što je njegovo: Status prosvetljenog dostignuća.  

 

Postoje druge bude i bogovi na tom istom nivou. Slično, oni su se prosvetlili u druga 

razumevanja principa Fa na tom nivou. I oni se uklapaju u principe Fa na tom nivou i tako su se 

prosvetlili u sopstveni Status dostignuća. Isto važi za druge bude: i one su tamo uspostavile 

sopstvene rajeve i prosvetlile se u svoje Dostignuće ispravnog prosvetljenja na tom nivou Dafe 

kosmosa. Ali svi oni se razlikuju među sobom, no svi su zadovoljili standarde istog nivoa. Kad 

ovako objasnim, sada shvatate zar ne? Onda u ovom ogromnom kosmosu, izuzetno je puno 

ovakvih fenomena na različitim nivoima. I u ovakvom univerzumu, periodi formiranja, 

stagnacije, i degeneracije često prolaze kroz ciklus. Dok se Fa našeg celokupnog kosmičkog tela 

nikad neće promeniti. To će zauvek biti Fa, koji se nikad neće promeniti, i nikad se nije menjao.  

 

Pitanje: Između onih učenika koji su prisustvovali Učiteljevim Fa seminarima i onih koji 

nisu, osim drugačije sudbinske veze s Učiteljem, jesu li oni drugačiji na bilo koji drugi način? 

 

Učitelj: Zapravo, da vam kažem: Vi se nimalo ne razlikujete u svojoj kultivaciji. Mnogi ljudi 

koji imaju jaku sudbinsku vezu sa mnom nisu svojevremeno prisustvovali seminarima. To je 

proizvod njihovih sopstvenih okolnosti, situacija, i mnogih, mnogih drugih faktora.  

 

Sva pitanja su odgovorena, a neka koja se ponavljaju su izbačena. Neka druga postavili su 

obični ljudi i na njih ne treba odgovoriti, pa su i ona izbačena. Pričao sam pet sati. Pošto je ovo 
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što slušate Fa, svima se dopada da slušaju, a kad bismo nastavili još pet sati, vama se verovatno 

ne bi činilo da je predugo. Koliko god rekao, sve to ima jedan cilj: da vam omogući da 

napredujete što je brže moguće i uzdignete se kroz kultivaciju što je brže moguće. Većina vas u 

publici ste asistenti, i cilj je da dobro obavite svoj posao. Što se tiče mnogih, mnogih pitanja koja 

imate i situacija u vašoj kultivaciji, kad bih vam na sve njih dao odgovor, vi se ne biste mogli 

kultivisati. Čak i kad biste mogli, bojim se da se to ne bi važilo. Znači da se vi sami morate 

prosvetliti u mnoga pitanja, i vi sami treba da se kultivišete. Samo to je kultivacija. Često 

koristim ovaj primer: Recimo da ste se Ispunili i otišli gore i ugledali moćne, velike bude kako 

sede tamo; moćna vrlina koju je svaki buda uspostavio je veličanstvena. Upitali biste se kako ste 

dospeli gore. Shvatili biste da drhtite usled nemira, čak i vi sami biste znali da tu ne pripadate, pa 

biste sami sišli dole. Osećali biste da to ne zaslužujete! Zato svako od vas u kultivaciji treba da 

dostigne svoj sopstveni domen, i svaki nivo treba da dostignete solidno. Kultivacija je ozbiljna! 

Kad danas odete nemojte koristiti moje reči ciljajući na druge, jer ja sam ih izgovorio ciljajući na 

vašu situaciju. I nemojte citirati moje reči izvan konteksta. Niti oduševljeno treba da govorite 

drugima: “Čuo sam da je Učitelj Li rekao tako i tako.” U času kad iskoči ta vaša vezanost, 

postajete obična osoba. Želim da vas vidim da se kultivišete glatko i postojano, pa ne želim da se 

dese ti problemi. 

 

Ova sredina danas… Zbilja mi nije bilo lako da ispravim, usred testova i teškoća, sveukupnu 

sredinu, tako da nemamo problema i ostanemo na tako ispravnom kursu. Zapravo, ja to mogu—

mi nemamo nikakav opipljiv oblik organizovanja, niti čuvamo novac ili imovinu. Dobre stvari 

koje vidite su da se mi nismo angažovali da sagradimo neku uticajnu sferu u društvu običnih 

ljudi, i da ne uznemiravamo društvo ili vlast—to je ono što vidite. Istina je, mogu vam reći, to je 

zato što mi imamo Fa—mi imamo tako ogroman Fa—da ja mogu imati slobodne ruke. Vaša je 

stvar učite li ili ne… Mi nemamo nikakve spiskove članstva, niti čuvamo bilo čije lične podatke. 

Dok god se kultivišete, ja ću biti odgovoran za vas. Ipak ovakva vrsta odgovornosti prema vama 

se ne pokazuje u društvu običnih ljudi. Dok god se kultivišete možete napredovati, a ako 

nastavite da se kultivišete možete dostići Ispunjenje. Ali ništa od ovog se ne manifestuje u 

društvu običnih ljudi.  
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Razlog zašto mi radimo stvari na taj način je da upotpunimo ovaj Fa. Ovaj Fa je tako 

ogroman, pa ima visoke zahteve povodom načina na koji se širi u društvu običnih ljudi. To će 

reći da forma koju on preuzima među običnim ljudima mora biti u skladu sa zahtevima Dafe. 

Koja je to onda forma u skladu sa zahtevima ovog ogromnog Fa, takva da se može širiti u 

društvu običnih ljudi, a da ne izgubi sjaj? Samo jedna: “veliki put bez forme.” Mi smo to zaista 

uspeli da izvedemo. Nema forme ⎯mi nemamo ništa od formi društva običnih ljudi. A možemo 

da omogućimo ljudima da se zaista kultivišu i istinski napreduju. Tako mi idemo svojim putem i 

tako smo mi to uradili, i to je najbolji način. Niko kod nas ne može pronaći grešku. Čak i kad 

neko pokuša da sitničari, on ništa neće pronaći, a to je zato što mi imamo Fa. Ja ne postavljam 

nikakva pravila, niti ograničenja. Svi vi sami znate kako da postupate.  

 

Što se tiče vas, asistenata, oni koje mi nazivamo asistentima, su jednostavno milosrdni ljudi 

koji od toga neće imati ličnu korist niti će postati poznati—vi ništa lično ne dobijate od ovog. 

Zbog svoje milosrdne prirode, vi nosite kasetofon na vežbalište da pomognete drugima. Takvi 

ste svi vi—vi ovo radite zbog svoje milosrdne prirode i to je vaša sopstvena inicijativa. Iskustvo 

je pokazalo da je ova sredina najbolja za našu kultivaciju. Nijedan od spasitelja iz prošlosti nije 

se usudio da uzme ovakav pristup, jer oni nisu imali ovako ogroman Fa. Svi oni su morali da 

okupe svoje učenike da se kultivišu sledeći pravila i zapovesti. Pošto danas imamo tako ogroman 

Fa, mi možemo biti otvoreni i nema potrebe za tim pravilima. Sve što ima formu ne može se 

meriti s ovom Dafom. Nikakva pravila i ograničenja ne mogu promeniti ljudsko srce—samo Fa 

to može. Zato smo mi preuzeli takav pristup.  

 

Istovremeno, forma naših asistentskih centra je nešto neophodno. Ova vrsta asistentskih 

centara ne pretpostavlja formu kao u preduzeću ili državnoj službi. Asistent jednostavno koristi 

svoju kuću i sastaje se s drugima da im pomogne kad imaju pitanja ili da porazgovara s njima. 

To je bazična forma. Mislim da je to vrlo dobro. Mislim da je sjajno što pričate jedni s drugima o 

onom što ljudi žele da rade, ili o tome šta uraditi povodom širenja Fa. 

 

Fa konferencije su još jedna stvar jedinstvena za našu Dafu. Kad dostignemo izvesnu tačku, 

mi se sastanemo da održimo Fa konferenciju da bi oni koji su dobro učili podelili svoja iskustva i 
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shvatanja, što će inspirisati druge i pomoći im da se poprave. To je odlično. To je nešto 

jedinstveno kod nas. 

 

Sve u svemu, svi ste puno doprineli ovom Fa. Naravno, neću slediti protokol i hvaliti vas, niti 

je to nešto što vi želite. Ono što vi hoćete su zasluge i vrlina, i rast svog nivoa i domena. Pa neću 

ništa slični izreći. Vaš rad za Dafu isto je što i raditi za sebe, jer vi ste deo Dafe. Isto je da li ste 

odgovorni prema Dafi i da li ste odgovorni prema sebi. Zato nema potrebe da previše kažem. Ja 

se samo brinem o vašoj kultivaciji, na vašim različitim nivoima i u procesu vašeg napretka.  

 

Što se tiče toga kako postupati među običnim ljudima, mislim da svi znate kako. Nadam se 

da ćete od sada imati bolji start i da ćete još bolje raditi svoj posao. Istovremeno, nadam se će 

vam današnji sastanak koji se može nazvati Fa-konferencijom, pomoći da se značajno unapredite 

i da će vas u velikoj meti podstaći. Ovde vas možda forsiram, ali vama samima je potrebno da 

požurite u učenju Fa, i da najbolje iskoristite svoje vreme za učenje Fa i održite korak. Samo to 

je solidno napredovanje. Nadam se da će svi nastaviti da se marljivo i energično kultivišu. 

Nemojte samo gledati druge kako dostižu Ispunjenje—i vi sami treba da hrlite da dostignete 

Ispunjenje što je pre moguće.  

 


